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Ar Īstenību, 
Labestību, Pacietību
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Agro rītu ventspilnieki 
būs ievērojuši, ka jau 
turpat desmit gadu 
pilsētas centra skvēriņā 
pie strūklakas “Saules 
laiviņas” kāds vīrietis 
gandrīz ik dienas meditē 
un veic nezinātājam 
grūti saprotamus dažāda 
ilguma fiziskos vingrinā-
jumus. Zināmu skaidrību 
var viest netālu zemē 
iespraustais pārvietojamais pludmales karodziņš, uz 
kura ķīniešu un latviešu valodā rakstīts Faluņ Dafa. 
Tie, kas pirms vai pēc nodarbības uzdrīkstas uzrunāt 
un grib iepazīties ar dzeltenā ģērbušos ražena 
auguma vīrieti, saņems laipnu skaidrojumu: esmu 
ventspilnieks parastais, Normunds Kadiķis un te 
praktizēju pēc pasaulē plaši pazīstamās ķīniešu 
metodes Faluņ Dafa, kas ietver sevis pilnveidošanu 
un vingrojumus. 

Ilgi gaidītā Ventspils sporta dzīves kopsavelkošā notikuma – “Gada atzinība sportā 2018” – 
laureātu sveikšana ir pavadīta, turklāt šoreiz tā ir ar īpaši labu pēcgaršu. Pirmkārt un gal-
venokārt, pagājušais gads sarūpēja vairākus patīkamus pārsteigumus, tā arī laureātu vidū 
ienesot ievērojamu malku svaiguma. Tas viss ļauj cerīgi raudzīties nākotnē, jo mūsu Ventspi-
lī aug daudzsološa jaunā sporta paaudze.

Sporta dzīvē Ventspilī – 
patīkamo pārsteigumu gads

P 
irms gada balvas sportā (tās pasniegšana tradicio-
nāli notiek gada beigās, bet šoreiz sakarā ar svarcē-
lāju prombūtni un vēl citu jautājumu dēļ pasniegša-
nas ceremonijas norise aizkavējās par vairāk nekā 
mēnesi) laureātu nosaukšanas prognozes izskanē-

ja dažādas. Simtprocentīgi varēja prognozēt uzvarētājus trīs 
kategorijās, un tās visas piepildījās – gada sportiste, labākais 
treneris un komanda. 

Gada labākās sportistes balvu kārtējo reizi 
saņēma Ventspils pilsētas un visas Latvijas 
sporta lepnums – svarcēlāja Rebeka Koha, kura 
jau cītīgi gatavojas 2020. gada vasaras olim-
piskajām spēlēm Tokijā. Līdz tam vēl pusotrs 
gads, taču smagais darbs jāieliek ilgi pirms 
tam. Jau sākas arī cīņa par olimpiskajām ceļazīmēm. Rebeka 
var būt puslīdz droša – viņa ir pasaules spicē un starts Tokijā 

ir teju nopelnīts. Tas ļauj bez lieka 
saspringuma mērķtiecīgi gatavoties  

SLIKTS NEESI PATS, 
BET TAVA RĪCĪBA

Izklausās diezgan sarež-
ģīti... Bet kādam drosmī-
gam pirmklasniekam, kurš 
nesen gribējis uzzināt, ko 
viņš te dara, Normunds 
Faluņ Dafa būtību izskaid-
rojis daudz saprotamāk: 
ka šai pasaulē visa pama-
tā ir Īstenība, Labestība, 
Pacietība. Piemēram, vai 
kādā asā dzīves situācijā 
uz rupjību un spēku atbil-
dēt ar to pašu vai var-
būt tomēr censties sagla-
bāt mieru; nosodīt kādu 
par pieļautajām kļūdām vai 
censties viņu saprast, pie-
dot un palīdzēt. Jo, raugi, 
Faluņ Dafa māca: lai dzīvē 
veiktos, galvenais ir uzla-
bot pašam savas domas un 

rīcību, nevis likstās vainot 
citus cilvēkus un apkārtējos 
apstākļus. 

Krievu valodā runājošais 
zēns teicis, ka visu saprot, 
bet nekavējies uzdot preci-
zējošu jautājumu: vai ķīnie-
šu gudrība varētu noderēt 
tam, lai viņš atradinātos 
no kaušanās, uz kuru ātri 
“pavelkas”,  bet viņa vien-
audzis brālēns – no nemi-
tīgās lamāšanās sliktiem 
vārdiem?   Uz ko Normunds 
bez smaida atbildējis: “Jā, 
protams! Bet tikai tādā 
gadījumā, ja paši gribēsiet 
šos savus nelabos piera-
dumus atmest. Ne jau jūs 
esat slikti, bet jūsu rīcība 
ir slikta.” 
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Ļoti iespējams, ka jaunā valdība premjera Krišjāņa 
Kariņa vadībā būs patiesi, kā saka, jauna un spēcīga 
slota, kas izslaucīs visus pakaišus un aizslaucīs visus 
tos, kuri līdz šim valsti un pašvaldību uzskatījuši 
kā privātā biznesa saimniecību. Vismaz pirmie soļi 
jaunās valdības ministru rīcībā vieš optimistiskas 
cerības nākotnē daudzās jomās. Arī tranzīta nozarē, 
kas pēdējos gadus cīnās par palikšanu virs ūdens 
par spīti tam, ka par nozari atbildīgās Satiksmes 
ministrijas līdzšinējā vadība Zaļo un zemnieku 
savienības «eksperta» Ulda Auguļa vadībā nedarīja 
praktiski neko. Uz ko cer tranzīta nozarē strādājo-
šie ostas uzņēmumi jaunā satiksmes ministra Tāļa 
Linkaita vadībā?

Punkts Brīvostu 
pārvalžu “trekno 
gadu dzīrēm”

L 
ielāko daļu 
Ventspils ostā strā-
dājošo uzņēmu-
mu apvienojušies 
biedrībā “Baltijas 

Asociācija – Tranzīts un 
Loģistika”, kas pēdējos 
pāris gadus asi iestājas 
par to, lai tiktu pārtrauk-
ta šķēršļu likšana noza-
rē strādājošo uzņēmumu 
centieniem izdzīvot sarež-
ģītajos kravu apgrozīju-
ma samazinājuma apstāk-
ļos. Kopš jaunās valdības 
darba sākuma un brīža, 
kad kļuva zināms nāka-
mais satiksmes ministrs, 
tranzīta nozare no T. 
Linkaita sagaida stingru 
rīcību jomas sakārtošanā. 

Kā uzsver BATL valdes 
loceklis Ivars Landmanis, 
veicināt un panākt ievēro-
jamus uzlabojumus tran-
zīta nozares konkurētspē-
jā starptautiskā mērogā 
nebūs vienkārši, jo tas sevī 
ietver pietiekami daudz 
drosmīgu reformu gan 

dzelzceļa pārvadājumos, 
gan ostu darbības pārval-
dībā, kas līdz šim nozarē 
ir izpalikušas vai veiktas 
ķeksīša pēc. Ko neprata vai 
negribēja prast politisko 
norietu piedzīvojošie “labo 
darbu čempioni” zaļzem-
nieki, tas T. Linkaitim ir 
pa spēkam, pārliecināta ir 
biedrība.

BATL ieskatā, jaunajam 
satiksmes ministram ir 
svarīgi savā darbībā izvei-
dot konstruktīvu dialogu ar 
visiem nozares dalībnieku 
pārstāvjiem pēc būtības, 
nevis piekopjot līdz apni-
kumam vēroto līdzšinējo 
praksi “suņi rej, bet kara-
vāna iet tālāk”. “Nevaru 
komentēt citas satiksmes 
nozares, bet tranzītā, pri-
vāto uzņēmumu pārstāv-
jos, tajos, kas piesaista kra-
vas plūsmas un nodrošina 
Latvijas dzelzceļš un ostu 
pārvaldēm ienākumus,  

Krišjāņa Kariņa valdības pirmo darba nedēļu par 
mierīgu nenosauksi – ar politiski nozīmīgām personām 
saistīti notikumi cits citam sekojuši kaleidoskopis-
kā ātrumā. Nav trūcis jauniecelto ministru publisku 
izpaudumu, kuri ne vienai vien augstai amatpersonai, 
iespējams, laupījusi nakstmieru. Jaunās valdības minis-
tri sabiedrībai nepārprotami devuši ziņu: ripos galvas. 
Atlaižamā “mētelīti” sev jau pielaikojis arī Ventspils 
pilsētas domes faktiskais vadītājs Aivars Lembergs.

Mākoņi pār amatpersonu 
galvām. Vai arī Ventspilī?

“J 
ūs jau ziniet, taga-
dējie ievēlētie 
politiskie spēki, 
pirmkārt jau tas 
attiecas uz Jauno 

Konservatīvo partiju, bet 
ne tikai, savu demokrātis-
kas valsts veidošanas sūtību 
redz atlaist savus politiskos 
konkurentus, ja viņi atro-
das kaut kur pie varas. (..) 
Lielākais akcents šajā ziņā 
ir uz Rīgu, bet man nav ne 
mazāko šaubu, ka iniciatī-
va attiecībā uz Ventspili arī 
būs. (..) Es domāju, ka šis te 
ierosinājums [par Ventspils 
domes atlaišanu] nav jāgai-
da, viņam jābūt ja ne tuvā-
kajās stundās, tad tuvākajās 
dienās. Es būšu ļoti izbrīnī-
jies, ja tas nenotiks tuvāko 
nedēļu laikā.”

Tiktāl, ka pār Rīgas domes 
priekšsēdētāja galvu samil-
zuši mākoņi, A.Lembergam 
ir taisnība – trešdien pēcpus-
dienā kā Nila Ušakova darba 
kabinetā domē, tā arī viņa 
dzīvesvietā Korupcijas novēr-
šanas un apkarošanas biroja 
(KNAB) darbinieki veica kra-
tīšanu, un izņēma, ļoti iespē-
jams, dokumentus un datu 
nesējus. Vai Ventspils mēra 
izpaudumi liecina, ka viņš arī 
pie sevis gaida līdzīgus “cie-
miņus”, grūti spriest. Toties ja 

runājam par atlaišanām, tad 
Vides un reģionālās attīstības 
ministrs Juris Pūce tiešām 
spēris pirmo soli – tiekoties 
ar Valsts vides dienesta vadī-
tāju Ingu Koļegovu, panāk-
ta vienošanās, ka gan viņas, 
gan civildienesta interesēs 
būtu labāk, ja abi vienotos 
par darba attiecību izbeig-
šanu. Pārsteigums tas nebi-
ja. Teju uzreiz pēc stāšanās 
ministra amatā Pūce medijos 
pauda, ka viņam ir jautāju-
mi Koļegovai par to, kā viņa 
iedomājas turpināt savus 
amata pienākumus situāci-
jā, kad pret viņu tiek izskatīts 
kriminālprocess. Jāatgādina, 
ka bijusī VVD vadītāja tika 
apsūdzēta par nepatiesu ziņu 
norādīšanu likumā noteiktajā 
mantiska rakstura deklarāci-
jā par mantu un citiem ienā-
kumiem lielā apmērā. Tiesa, 
šis kriminālprocess nobāl 
pret tās lietas apmēriem, 
kurā A.Lembergam piemē-
rots apsūdzētā statuss, un 
kura šobrīd tiek skatīta tiesā. 
Tas, savukārt, liek secināt, ka 
jaunais Vides un reģionālās 
attīstības ministrs vairs nebūs 
tik iecietīgs kā viņa priekš-
gājējs Kaspars Gerhards 
pret amatpersonām ar,  
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Ventspilnieku simpātiju balvu sportā saņemot - HK “Venta2002” valdes locek-
lis Uldis Kristiņš, Ventspils domes deputāts Uldis Boitmanis un HK “Venta2002” 
divkārtējās čempionvienības 1.Līgas komandas un patreizējās JAHL komandas 
kapteinis Edgars Cgojevs.
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300 eiro par zābaku
Municipālās policijas darbinieki aizturējuši trīs 
pusaudžus brīdī, kad viņi ar krāsu apķēpāju-
ši Lutauša zābaku Reņķa dārzā. Jauno māks-
linieku vecākiem nāksies samaksāt ap 300 
eiro par zābaka remontu.

Balkoni iet uz galu
55 procentiem balkonu 316. sērijas namos un 
83 procentiem balkonu 318. sērijas namos ir 
nepieciešams steidzams remonts, lai novēr-
stu to tālāku bojāšanos. 

Nosūcējus jādemontē
Stājies spēkā aizliegums lietot tvaika nosūcē-
jus virs gāzes plītīm, ja tie pievienoti daudz-
dzīvokļu mājas dabīgās ventilācijas šahtai. 
Nosūcējus nāksies demontēt. 

Kokus nozāģēs
Komunālā pārvalde izsludinājusi cenu aptau-
ju iepirkumam koku zāģēšanai Ventspils kap-
sētās. Bīstamie un nokaltušie koki jau laikus 
iezīmēti. 

Patversme sodīta
Dzīvnieku patversmei “Rembo” par dažā-
diem pārkāpumiem uzlikts 100 eiro naudas 
sods. 

Jauna pārbaudes iekārta
PSIA “ŪDEKA” iegādājusies jaunu hidrantu 
pārbaudes iekārtu, kura elektroniski uzrā-
da ūdens caurplūdes datus – spiedienu, 
ūdens plūsmas ātrumu un caurplūdušā ūdens 
daudzumu. 

Uzstādīts dūmenis
Pārventas katlumājā uzstādīts no Dānijas 
atvestais 25 metrus augstais dūmgāzu kon-
densatora dūmenis. 

Noslēdzies bardu 
saiets
Koncertos Pārventas bibliotēkā un “Jūras vār-
tos” 17. reizi festivālā tikās bardi no septi-
ņām valstīm. 

“ŪDEKAS” darbinieki –  
formas tērpos
Lai novērstu gadījumus, kad viltvārži, uzdo-
doties par “ŪDEKAS” darbiniekiem, mēģina 
iekļūt privātīpašumā, uzņēmums atgādina, 
ka viņu darbinieki vienmēr ģērbti formas tēr-
pos, kā arī gatavi uzrādīt dienesta apliecību 
vai identifikācijas karti, uz kuras ir fotogrāfija 
un īpašnieka vārds un uzvārds. 

Piedalās konferencē
Ventspils Starptautiskā Radioastronomijas 
centra vadošie darbinieki piedalās Urālu 
Federālās universitātes rīkotajā konferencē 
“Kosmosa fizika”, kas līdz 7. februārim notiek 
Jekaterinburgā, Krievijā.

Izlaužas no mājas
Ventspils Jauniešu mājā notika aizraujoša 
spēle “Izlauzies no Jauniešu mājas”, ko vadīja 
brīvprātīgā jauniete Lia no Spānijas.

Būs ziemas izlaidums
Sestdien Ventspils Augstskolas bibliotē-
kā notiks ziemas izlaidums maģistra studi-
ju programmas “Juridisko tekstu tulkošana” 
absolventiem.

Uzvarētāji apsveikti
Pilsētas domē tika sveikti konkursa 
“Ziemassvētki 2018” uzvarētāji, kuri izcēlu-
šies ar vislabāko ēku noformējumu, sagaidot 
Ziemassvētkus. 

Atbildīgs pārvadātājs
PSIA “Ventspils reiss” jau otro reizi ierin-
dots starp valsts atbildīgākajiem pasažieru 
pārvadātājiem.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Emocionālās investīcijas
Intelektuālajā žurnālā “Rīgas Laiks” publicists un arhitek-
tūras kritiķis Vents Vīnbergs ironizē par mūsdienu paaudzes 
“trendīgāko” atkarību – viedtelefoniem, kur pieejamais 
bezmaksas porno ar sekojošu pašapmierināšanos aizstāj 
reālu seksu, jo nav jāiespringst īsta partnera meklējumos. 
Bet kāds jaunietis autoram atklāj satriecošu iemeslu, kādēļ 
nevar izšķirties no draudzenes: “Es esmu viņā pārāk daudz 
emocionāli investējies. Tagad ar to jārēķinās.” Tātad – nevis 
iemīlējies, bet “emocionāli investējies”.

Kā 
jau īsti filozofiskiem secinājumiem pienākas, 
arī šo “emocionālo investīciju” tēmu var vispā-
rināt no “prasta” seksa un nereģistrētas kop-
dzīves uz vispārsabiedriskiem mērogiem un 
procesiem. Piemēram, Ventspils pilsēta. Jau 

kuro gadu desmitu mums pie varas ir vieni un tie paši vīri “pelē-
kos vadmalas svārkos”. Jau kuro gadu desmitu virtuves sarunās 
un ielās dzirdamas vien kritiskas notis – gan par to, kāda ir patie-
sā lietu kārtība pilsētā, gan par to, ka tiek brutāli manipulēts ar 
“pētījumiem” un sabiedrisko domu, gan par to, ka vietējie “vie-
dokļu līderi” un žurnālisti dzied tikai pēc viena diriģenta zižļa, 
gan par to, ka vārds “opozīcija” ir tikai tukša skaņa, jo darīt savu 
darbu pilsētas domē opozīcijas deputātiem nav nekādu iespē-
ju... Arī par to, ka uzņēmējdarbībā tiek atbalstīts vien “pareizais 
uzņēmums” un “pareizais uzņēmējs”.

Bet vēlēšanu diena, kā ierasts, nes vēsti par to, ka “vecie labie” 
ir atkal uzvarējuši (tiesa gan, beidzamajās vēlēšanās jau vairs ne 
ar absolūtu pārsvaru – tātad kaut kas tomēr lēnām mainās). Kas 
ir šī fenomena pamatā? Un te laikam var izdarīt secinājumu par 
iespējamo motivāciju: vidējais statistiskais ventspilnieks, jau aiz-
laikos atbalstot varas “kliķi”, tik daudz “emocionāli investējis”, 
ka jūtas negatavs kaut ko mainīt... Sak, nāks kāds jaunais, un 
būs labāk? Varbūt, bet ne obligāti. Tāpēc tīri emocionāli (ņemot 
vērā “emocionālās investīcijas” un sākotnējo personīgo “uzticības 
avansu”) ir grūti pašam sev atzīt, ka būtībā gadu gadiem, izda-
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rot izvēli vēlēšanās par konkrētu personāžu, ir pieļautas kļūdas. 
Ar šīm “emocionālajām investīcijām” tātad ir jārēķinās – kā gluži 
pareizi (tiesa gan, citā sakarā) bildis publicists Vents Vīnbergs. 
Jārēķinās, gluži tāpat kā minētā jaunieša gadījumā, ka draudze-
nē jauneklis ir “emocionāli investējis”, un tagad gluži triviāli žēl 
“izmest mēslainē” ieguldīto laiku, emocijas, uzticēšanos un atbal-
stu. Iestājies laulāto pieradums, kad gribas, bet nav spēka kaut 
ko mainīt.

Kādreizējie marksisma klasiķi teikuši, ka revolūcijas un radikā-
las pārmaiņas notiek tad, kad augšas vairs nevar dzīvot pa vecam, 
bet apakšas vairs negrib. Diezin vai šīs Kārļa Marksa un Frīdriha 
Engelsa tēzes būtu tieši attiecināmas uz Ventspils apstākļiem. Jo 
īpaši tāpēc, ka runa jau nav par “revolucionāru situāciju”, kad cil-
vēkiem jāņem mēslu dakšas, “Molotova kokteiļi” un pašdarinā-
tas bises, lai dotos dedzināt muižas kā 1905. gadā. Taču runa ir 
par to, ka mēs gribam un varam dzīvot labākā, sakoptākā (jā, jā, 
vēl sakoptākā) un, pats galvenais, godīgākā pilsētā. Te nevajag 
ne revolūcijas, ne mēslu dakšas vai demonstrācijas, te vajag tikai 
gribēt saskatīt pašiem sevī vēlmi uz godīgām pārmaiņām, vēlmi 
atzīt, ka “emocionālās investīcijas” gadu gadiem pie varas eso-
šajos ir pārvērtušas pilsētu par vienas kliķes personisko kabatu, 
nabaga iedzīvotājiem atmetot vien “maizes druskas un izpriecas”, 
kuras – gods, kam gods pienākas – Ventspilī notiek ar plašu vērie-
nu. Bet pārējais, kā zināms, vairs nav vienkāršo ļaužu darīšana...

Bet varbūt vienkārši vajag atmest pseidozinātnisko terminoloģi-
ju par “emocionālajām investīcijām”, vienkārši un skaidri pasakot 
– mēs taču mīlam savu pilsētu. Un mīlam nevis kā aitu bars, kas 
akli seko “alfa tēviņam”, kurš labāk par mums visiem kopā zina, 
ko tieši mums vajag. Bet gan racionāli un pragmatiski, taču ar 
visu sirdi – meklējot piepildījumu gan savām personiskajām, gan 
reizē ar to arī visas pilsētas sapņiem un vajadzībām. Tās pilsētas, 
kura nodrošina mums iespējas te būt, dzīvot, mīlēt un sapņot. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

praktiski neieklausījās un neņēma vērā. 
Līdzšinējie politikas veidotāji, ostu pārvaldes 
un valsts kapitālsabiedrības pārsvarā virzīja 
tikai savu redzējumu un to vēl lobēja caur 
dažādām, viņu pārstāvētām biedrībām un 
asociācijām,” uzsvēra I. Landmanis.

“LATVIJAS DZELZCEĻA” MONOPOLS 
IR JĀATCEĻ

Viens no aktuālākajiem darbības virzie-
niem ir “Latvijas Dzelzceļa” kā koncerna darbī-
bas izvērtēšana. Pēdējo gadu rezultāti uzska-
tāmi apliecina, ka resursu izmantošana un 
ieguldītās investīcijas nav bijušas efektīvas 
un atstāj negatīvu ietekmi uz dzelzceļa pār-
vadājumu kopējām izmaksām. “Mūsuprāt, 
būtu ļoti svarīgi optimizēt koncerna uzņēmu-
mu izmaksas, pirmkārt jau atsakoties no ar 
uzņēmumu darbību tieši nesaistītām izmak-
sām. Piemēram, būtiski samazinot dāsnas 
sponsorēšanas un reklāmas projektus. Kāds 
ir “Latvijas Dzelzceļa” primārais uzdevums? 
Nodarboties ar modernas un efektīvas infra-
struktūras nodrošināšanu un uzturēšanu, nevis 
ar kravu pārvadājumiem,” saka I. Landmanis. 

Situācijā, kad salīdzinoši mazajai Latvijai 
jākonkurē globālajā tīklā, ir svarīgi, ka ikviens 
tranzīta posms rūpējas par savu procesu 
efektivizāciju. “Citādi sanāk tā: lai gan tran-
zītā jau sen ir iestājušies liesie gadi un visi 
nozares dalībnieki ir cieši savilkuši jostas, cik 
vien tas ir iespējams, tikmēr “Latvijas dzelz-
ceļš” turpina dzīrot uz citu rēķina. Īstenībā ir 
jāveic uzņēmuma efektivizācija un moderni-
zācija pēc būtības ar konkrētu mērķi – sama-
zināt izmaksas ilgtermiņā, palielināt darbī-
bas apjomus, uzlabot konkurētspēju. Līdz 
šim “Latvijas dzelzceļš” ir bijis tikai “unikāls” 
gadījums, kas absolūti neatbilst klasiskai pro-
cesu efektivizācijas definīcijai. Proti, uzņē-
muma pārvaldība, attīstības stratēģija un 

Punkts Brīvostu pārvalžu 
“trekno gadu dzīrēm”

modernizācija ir nesusi vienīgi izmaksu pie-
augumu, kas ir jākompensē nevienam citam 
kā pašai nozarei. Precīzāk – pārvadātājiem un 
klientiem,” tā I. Landmanis.

Asociācija un nozares eksperti jau iepriekš 
neskaitāmas reizes ir norādījuši uz problē-
mām, bet ““Latvijas dzelzceļš” nekad nav 
uz to reaģējis un nav mainījis savu darbību”, 
turklāt jāpiezīmē, ka līdz šim arī ZZS vadītā 
ministrija šo jautājumu ir atstājusi bez jebkā-
das ievērības.

Primārs ir arī darbs, kas saistīts ar dzelzce-
ļa monopolstāvokļa atcelšanu, jo tas ir pret-
runā brīvas konkurences nodrošināšanai. It 
īpaši tas izjūtams saistībā ar pierobežu jeb t.s. 
“pirmo jūdzi”, kurā pārvadājumus drīkst veikt 
tikai “Latvijas dzelzceļš” meitas uzņēmums 
“LDz Cargo”, kas tarifus piemēro pēc saviem 
ieskatiem. No “Latvijas dzelzceļa” puses 
nevienlīdzīga konkurence tiek radīta kravu 
pārvadātājiem, pilnvarojot un lobējot tikai 
un vienīgi meitas uzņēmumu attiecībā uz 
vagonu uzskaiti, pārvadājumu saskaņošanu 
starpvalstu satiksmē, kravas pieņemšanu un 
nodošanu un kravas dokumentācijas nofor-
mēšanu. Rezultātā kravas pārvadājumu tir-
gus joprojām faktiski nav atvērts brīvai kon-
kurencei, lai gan ES noteikumi to paredzēja 
izdarīt jau 2007. gadā. No tā ļoti cieš privā-
tie kravu pārvadātāji un sūtītāji, jo ir spiesti 
pārmaksāt par “Latvijas Dzelzceļa” koncerna 
pakalpojumiem,” skaidroja I. Landmanis.

OSTU PĀRVALDĪBA NEVAR 
PALIKT TIKAI ŠAURU INTEREŠU 
PĀRSTĀVNIECĪBĀ

Jau iepriekš, tolaik vēl tikai iespējamais 
satiksmes ministrs T. Linkaits minēja, ka 
nākotnē noteikti nepieciešams lielās ostas 
būtībā pārņemt valsts pārvaldībā, nevis 
atstāt tikai vietējo pašvaldību ziņā. Tas, kas šo 
desmitgažu laikā ir noticis un notiek arvien 
ostu pārvaldēs, nevienam nav noslēpums. 

Turklāt savu interešu diktēšana noved pie 
otra absurda – lielās ostas savā starpā konku-
rē, kas tālāk noved pie kravu aizplūšanas no 
valsts. Tādēļ arī BATL atbalsta iniciatīvu, ka ir 
nepieciešams sakārtot lielo ostu darbību, it 
īpaši uzlabojot tās pārvaldību.

Šobrīd biedrības biedri gatavo ieteikumus 
ostas un dzelzceļa darbības uzlabošanai no 
ostās strādājošo privāto stividoru un dzelz-
ceļa pārvadātāja puses. Tos vajadzētu ņemt 
vērā arī valdībai savā rīcības plānā. “Personīgi 
varu teikt, ka ir nepieciešami uzlabojumi lielo 
ostu pārvaldībā, par pamatu ņemot OECD 
valsts kapitālsabiedrību pārvaldības prin-
cipus. Piemēram, vajadzētu pārskatīt val-
des locekļu iecelšanas kārtību, atbildības 
noteikšanu, pienākumus un funkcijas, amata 
ieņemšanas terminus. Piekrītu, ka ir jāizvēr-
tē lielo ostu pārvaldības modeļi un, ja mūs-
dienu situācijai ir piemērotāki un efektīvā-
ki veidi, nepieciešamas reformas. Galvenais 
nedrīkst izslēgt attiecīgās pašvaldības lomu 
un tās pašmērķis nedrīkst būt peļņas gūša-
na, kas balstīta uz kopējā tranzīta koridora 
izmaksu pieauguma. Tas ir normāls attīstības 
process un kā pasaules prakse rāda, tad ik pa 
laikam kāda osta veic izmaiņas savā pārval-
dības modelī. Kā vienu no pēdējiem piemē-
riem varu minēt Klaipēdas ostu, kur Lietuvas 
valdība pērn oktobrī lēma Klaipēdas ostas 
direktorātu pārveidot par valsts akciju sabied-
rību. Tajā kā akciju turētāji būs Lietuvas valsts 
un Klaipēdas pašvaldība, kas paredzēs nodro-
šināt gan valsts, gan pašvaldības interešu 
ievērošanu,” komentēja BATL valdes loceklis.

Jaunā satiksmes ministra komandai biedrī-
ba paredz ļoti grūtu darba veikšanas procesu, 
jo veikt izmaiņas nozīmē tieši skart esošo sis-
tēmu. “Tas būs ļoti apgrūtinoši, jo jāņem vērā 
tā saucamo veco politisko spēku un to pār-
stāvēto politiķu gadiem ilgi ieaugušo ietekmi 
ostu pārvaldēs, ministrijās, kā arī viņu izvei-
dotajos lobijos,” pauda I. Landmanis. 
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Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Alda Gobzema pārmetumi pašlaik veido 
dubultmorāli. Viņš ar skarbiem vārdiem 
apsūdzējis savu līdzšinējo biedru Artusu 
Kaimiņu jaunās valdības izveides at-
balstīšanā, lai gan vēl nesen «tajā pašā 
kompānijā» cerējis uz iekšlietu minis-
tra amatu. Vēl pirms tam kā premjera 
kandidāts Gobzems piedāvājis labklājī-
bas ministra posteni 13.Saeimā neie-
vēlētajam Imantam Parādniekam no 
Nacionālās apvienības, bet Zaļo un zem-
nieku savienībai atlicinājis aizsardzības 
ministra krēslu, saredzot tur Raimondu 
Bergmani. Vai tiešām politiķim ir tik 
«īsa» atmiņa?

Gobzema «īsā atmiņa» jeb ministra 
krēslu piedāvājumi ZZS un Parādniekam

S 
arunas, ko publicēja raidījums “de 
facto”, liecina, ka Gobzemam iece-
re sadarboties ar tagad viņam tik 
netīkamajām «vecajām partijām» 
radusies jau vairāk nekā pirms čet-

riem gadiem. Publicētajā sarunas izrakstā 
tieši Gobzems mēģinājis pierunāt Kaimiņu 
sadarboties gan ar ZZS, gan Vienotību, lai 
tiktu «iekšā».

“Kaimiņš: Ar ko tad lai es vienojos? Viņi 
[LRA] grib vienoties ar nacionālajiem. 

Gobzems: Vienalga. Lai viņi vienojas ar 
nacionālajiem arī.

Kaimiņš: Bet ko tad man darīt? Man jāpaceļ 
cepure tādā gadījumā.

Gobzems: Kāpēc tev jāpaceļ cepure?
Kaimiņš: Bet ja viņi sāks draudzēties ar 

nacionālajiem?
Gobzems: Bet nav jau citi vari-

anti. Vienīgais reālais variants ir 
draudzēties ar nacionālajiem un “Vienotību”. 
Un vēl “zaļie zemnieki”.

Kaimiņš: Bet kā es ar Lembergu varu 
draudzēties?

Gobzems: (..) Koalīcijā ta jāiet. Tad jau nav 
jēgas, tev vajag tikt varā iekšā.

Kaimiņš: Man nepatīk, es varētu viņiem 

visiem tikai uzšaut pa seju.
Gobzems: Nav jau citu variantu.
Kaimiņš: Kaut kā zūd viss tas uzstādījums, 

b**ģ.”
Arī uzstādījums nesadarboties ar ZZS, kuru 

iepriekš virza Jaunā konservatīvā partija, 
pazūd tieši tad, kad premjera krēslam pie-
tuvinās Gobzems. Par Zemkopības ministra 
amata krēslu premjera kanidāts Gobzems 
piedāvā izšķirties Edgaram Tavaram un Arnim 
Krauzem no Zaļo un zemnieku savienības.

Nākamā nekonsekvence Gobzema sprie-
dumos redzama saistībā ar viņa dēvēto 
«komunistu» Jāni Reiru. Ekonomikas minis-

trijas vadību Gobzems savas premjera kan-
didatūras laikā piedāvāja tieši Reiram. Tam 
pašam Jaunās Vienotības deputātam, par 
kura esamību finanšu ministra amatā šobrīd 
viņš ir ļoti neapmierināts. Ja jau komunists, 
tad kāpēc Gobzems viņu lika arī savā valdī-
bas redzējumā?

Gobzems savā Facebook kontā nekaunas 
paust arī nu jau pretēju viedokli par paša vir-
zīto veselības ministra kandidātu Juri Jurašu 
(JKP). Tolaik, kad, starp citu, jau sen bija pub-
liski zināms par Jurašam piedāvāto kukuli un 
KNAB neapmierinātību par šīs informācijas 
publisku paušanu, Gobzema prāt, Jurašs bija 
«spēcīgākais kandidāts, lai realizētu visas 
iecerētās reformas». Tomēr tagad Jurašs esot 
no «mazās ļaužu grupiņas», uz kuru neattie-
cas bezkompromisa tiesiskums, lai arī pret 
viņu uzsākts kriminālprocess.

Iespējams, problēma ir nevis jaunās valdī-
bas sastāvā, bet gan tajā, ka nav īstenojusies 
neviena no Gobzema ambīcijām – kļūt par 
Latvijas premjeru vai vismaz iekšlietu minis-
tru. Nevar, protams, izslēgt, ka politiķim ir 
vienkārši ļoti slikta atmiņa. Tādā gadījumā 
– veselību!

Pārpublicēts no bnn.lv

Inga Spriņģe: “Mums ir bijuši divi zināmi trauksmes cēlēji un abi dabūjuši krimināllietas. 
Viens bija Poikāns jeb Neo. Otrs – tagad Jurašs. Tā nav iedrošinoša ziņa runāt.”

 
Normunds Bergs: “Mēģinu saprast prokuratūras ziņu amatpersonām un publikai.
- Ja tev dod kukuli, tad labāk ņemt un turēt muti.
- Ja neņemsi un stāstīsi presei, tad iebāzīsim aiz restēm.
Vai es pareizi izprotu?”

Konkursa  kārtībā aicina darbā
TRANSPORTA STRĀDNIEKUS 
Prasības kandidātam:
• Vidēja izglītība;
• Autovadītāju tiesības B kategorija;
• Par priekšrocību tiks uzskatīts:
   • Darba pieredze uz ostas tehnikas;
   • Traktortehnikas tiesības C kategorija;
   • Darba pieredze vilcienu sastādītāja 
un DŠK operatora amatos;
Maiņas darbs, Stundas likme 4,10 EUR.

CV  un pieteikumus sūtīt „Personāla 
daļai” līdz 08.02.2019.

pa pastu Ventspils, Dzintaru 22, vai 
e-pastu: personals@vto.lv

VIEDOKLIS

Lemberga un Juraša lietas – adekvāta rīcība?
Nopietni?

D 
omāju, ka ikviens Latvijas poli-
tikas vērotājs ir dzirdējis par 
Ģenerāprokuratūras lūgumu 
Saeimai izdot kriminālvajāša-
nai Saeimas deputātu, Saeimas 

Aizsardzības, iekšlietu un korupcijas novēr-
šanas komisijas priekšsēdētāju, Jaunās kon-
servatīvās partijas (JKP) biedru Juri Jurašu.

Šāda tiesībsargājošo iestāžu darbība 
nebūtu nekas īpašs, ja vien iepriekš paši 
nebūtu vienreiz jau izbeiguši attiecīgo kri-
minālprocesu un ja patreizējā vēršanās 
pret Jurašu neizskatītos kā atriebība perso-
nai, kura ir uzdrošinājusies apšaubīt KNAB, 
Drošības policijas, prokuratūras objektivitāti 
un ir kā “dadzis acīs” korumpētiem politi-
ķiem un amatpersonām. Ir liela varbūtība, 
ka patreizējo virsprokurora M.Adlera lēmu-
mu atcelt prokurora A.Zalužinska lēmumu 
par kriminālprocesa izbeigšanu ir stimulējuši 
politiķi, arī smagos amatnoziegumos apsū-

dzētais Ventspils pilsētas domes priekšsēdē-
tājs Aivars Lembergs.

Mūsu valstī tikai retais nezin, ka Aivaram 
Lembergam ir izvirzītas valstī smagākās kri-
minālapsūdzības, kuras saistītas ar dienes-
ta stāvokļa ļaunprātīgu izmantošanu iedzī-
vošanās nolūkos. Kopš 2007.gada Aivaram 
Lembergam ir spēkā drošības līdzeklis – 
noteiktas nodarbošanās aizliegums, proti, 
viņam ir liegts pildīt Ventspils pilsētas domes 
priekšsēdētāja un Ventspils brīvostas pār-
valdes valdes priekšsēdētāja amatu pie-
nākumus. Attiecīgi, kopš 2009.gada Aivars 
Lembergs sēž uz apsūdzētā sola – tiek tiesāts. 

Gan smagās kriminālapsūdzības, gan 
piemērotais drošības līdzeklis Aivaram 
Lembergam nav izrādījies šķērslis lai de facto 
vadītu Ventspils pilsētas domi un Ventspils 
brīvostas pārvaldi. Aivars Lembergs ne brīdi 
nav zaudējis Ventspils pilsētas domes priekš-
sēdētāja un Ventspils brīvostas pārvaldes 

valdes priekšsēdētāja amatus, viņš turpi-
na pretlikumīgi novirzīt miljoniem vērtus 
sabiedriskos līdzekļus savu savtīgo intere-
šu realizācijai un savu oponentu ierobežo-
šanai. Šāda situācija ar tiesas, tiesībsargā-
jošo institūciju, politiķu gādību tiek uzturēta 
kopš 2007.gada, kad Aivaram Lembergam 
tika piemērots attiecīgais drošības līdzeklis. 
Tiesa, KNAB, par pašvaldības darbu atbildī-
gā Vides aizsardzības un reģionālās attīstī-
bas ministrija (VARAM), Ministru kabinets 
un citas valsts institūcijas šajā laikā regulāri 
ir tikušas informētas par kliedzošiem tiesas 
lēmumu, Satversmes un likuma pārkāpu-
miem, kurus ikdienas veic apsūdzētais Aivars 
Lembergs un viņa sabiedrotie. Tiesa, KNAB, 
VARAM un citas atbildīgās institūcijas regulāri 
tiek informētas:

- par neskaitāmiem un nepārtrauktiem, 
Lembergam piemērotā drošības līdzekļa, 
pārkāpumiem;

-  par iespējamām izspiešanas un korup-
cijas shēmām, kuras Aivaram Lembergam 
ir nodrošinājušas pasakainus ieņēmumus 
no biedrībām “Ventspils attīstības aģentū-
ra” un “Biznesa attīstības asociācija” un, kuru 
nodrošināšanā tiek izmantoti arī sabiedris-
kie līdzekļi;

- par sabiedrisko līdzekļu tērēšanu Aivara 
Lemberga privāto vajadzību nodrošināšanai, 
tai skaitā Aivara Lemberga pozitīvā tēla vei-
došanai un viņa oponentu nomelnošanai 

u.t.t.
Būtu tikai loģiski, ja Saeima vērtējot 

Ģenerāprokuratūras lūgumu izdot kriminālva-
jāšanai Juri Jurašu, to skatītu arī Ventspils pil-
sētas domes priekšsēdētāja Aivara Lemberga 
lietas kontekstā.  Proti, Saeimas deputātiem 
būtu jāsaprot, kāpēc vienā, mūsu valsts vēs-
turē smagākajā amatnoziegumu kriminālap-
sūdzībā, gan politiķi, gan tiesa, tiesībsargājo-
šās un citas atbildīgās institūcijas ir atļāvušās 
būt apbrīnojami tolerantas un kāpēc trauk-
smes cēlāja Juraša gadījumā tās ķeras klāt ar 
vislielāko bardzību.

Vai vērtējot iespējamos nodarījumus nebū-
tu jābūt otrādi?

Kā var būt tā, ka pašvaldības deputāti atro-
das priviliģētākā situācijā? Aivaru Lembergu 
tiesā par smagu amatnoziegumu izdarīša-
nu, bet tas nav liedzis viņam ne brīdi zaudēt 
Ventspils pilsētas domes deputāta, Ventspils 
pilsētas domes priekšsēdētāja, Ventspils brī-
vostas pārvaldes priekšsēdētāja statusu, 
attiecīgo amatu lemtspējas un privilēģijas, kā 
arī ir ļāvis pārkāpt viņam piespriesto drošības 
līdzekli un izmantot varu savtīgos nolūkos. 

Ja Lemberga gadījums tiks “piesegts”, kā 
līdz šim, tad būs vēl lielāks pamats uzskatīt, 
ka tā ir izrēķināšanās ar “trauksmes cēlāju” 
Jurašu. 

Ventspils pilsētas domes deputāts
Aivis Landmanis
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Koalīcijai jābūt vienam  
prezidenta kandidātam
Koalīcijai jāvienojas par vienu Valsts 
prezidenta amata kandidātu un to izvir-
zīt, nekā tas bijis līdz šim, uzskata prem-
jers Krišjānis Kariņš. Parlamenta frak-
cijās jau norit runas par iespējamiem 
kandidātiem. Eksperti uzsver: svarīgi, 
lai amatā nenonāktu tādi kandidāti, kas 
būtu tikai konkrētu interešu vadīti, kā to 
mēdza darīt vēlēšanās caurkritusī Zaļo 
un zemnieku savienība, izvirzot preten-
dentus ar sliktām svešvalodu zināšanām 
un oratora prasmēm.

Vēlas zemo PVN arī pārtikai
Valdībai jāievieš samazinātā pievieno-
tās vērtības nodokļa (PVN) likme arī 
citiem pārtikas produktiem – svaigai 
gaļai, zivīm, olām un piena produktiem, 
uzskata Latvijas lauksaimnieku bied-
rības. To īpaši novērtēs iedzīvotāji ar 
zemiem ienākumiem, kuriem pārtikas 
iegādē aiziet 1/3 ienākumu. Turklāt tas 
veicinās pašmāju produktu iegādi, nevis 
izvēlēties lētāko un mazāk kvalitatīvo 
ieviesto produkciju.

Latviešu kino nopelnījis 
miljonus
Latvijas simtgadē atdzimušais latviešu 
kino pērn radījis kases ieņēmumu rekor-
dus, kopumā nopelnot 2,5 miljonus 
eiro. Gada lielākais “kases grāvējs” bija 
filma “Kriminālās ekselences fonds”, 
kuru noskatījās 82 tūkstoši cilvēku un 
nopelnīja 461 000 eiro. Seko “Homo 
novus” ar 91 tūkstoti skatītāju un 430 
000 eiro peļņu, un “Nameja gredzens” 
ar 83 tūkstošiem skatītājiem un 423 000 
eiro peļņu.

Ārvalstu speciālistiem 
jāmaksā vismaz 4000 eiro
Ārvalstu speciālistu piesaistīšanai 
Latvijas augstskolām viņiem jānodroši-
na vismaz 4000 eiro alga «uz papīra», 
uzskata Latvijas Universitātes (LU) rek-
tors Indriķis Muižnieks. Par šādu summu 
varot piesaistīt ārzemju speciālistu, kurš 
vēl ir karjeras sākumā, savukārt «cil-
vēka ar vārdu» piesaiste jau maksātu 
krietni vairāk. Pašmāju profesoru algu 
līmenis, ja viņi ir pietiekami noslogoti, 
LU ir 2700-2800 eiro.

Latvija atkal paliek  
bez jauniem vilcieniem
Iepirkumu uzraudzības birojs (IUB) aiz-
liedzis AS “Pasažieru vilciens” (PV) slēgt 
iepirkuma līgumu ar Spānijas uzņēmu-
mu “Talgo” par 32 jaunu elektrovilcienu 
piegādi 225 mlj. eiro apmērā. PV uzdots 
novērst pārkāpumus, atkārtoti izvērtēt 
iesniegtos piedāvājumus un pieņemt 
jaunu lēmumu.

Valsts budžetu pieņems 
aprīlī
Saeima galīgajā lasījumā par šā gada 
budžetu varētu lemt aprīļa sākumā. 
Premjers Krišjānis Kariņš norādīja, ka 
budžets būs bez jauniem nodokļiem 
un bez lielām izmaiņām. Valsts budže-
ta projektu Saeimā plānots iesniegt 8. 
martā. Pirms tam valdībai būs jāapstip-
rina budžeta plāns, kas obligāti jāsaska-
ņo ar Eiropas Komisiju.

Būs jauni fotoradari  
un mulāžas
No nākamā gada uz Latvijas ceļiem plā-
nots uzstādīt 50 fotoradaru mulāžas, kā 
arī papildu stacionāros fotoradarus, tos 
pēc vajadzības vienu ar otru aizvieto-
jot, analizējot konkrētās vietas rādītājus.

teiksim tā, ne pārāk tīru reputāciju. Ne velti 
ministrs izteicies, ka viņa uzmanības lokā ir 
divu pašvaldību vadītāji, no kuriem viens ir 
Nils Ušakovs, bet otra vārdu neminēja. Nav 
izslēgts, ka tas varētu būt Aivars Lembergs. 

Tikmēr premjers Krišjānis Kariņš, lai arī 
atzīst, ka “situācija Rīgā ir graujoša”, uzsver, 
ka par Rīgas domes atlaišanu jālemj Jurim 
Pūcem.  Kā situācija attīstīsies tālāk, redzē-
sim turpmāko dienu laikā, bet pagaidām 
VARAM top ziņojums saistībā ar Rīgas domes 
atlaišanas ieceri. Kā izteicies Pūce, “šim 
likumprojektam jābūt atbilstošam likumam 
un izņēmumi nedrīkst būt.” Būtībā tas varē-
tu būt sava veida “lakmusa papīrītis” arī 
attiecībā uz Ventspils pilsētas domi, par kurā 
pieļautajiem likumpārkāpumiem un tiesas 
lēmuma neievērošanu attiecībā pret aizlie-
gumu Lembergam ieņemt domes priekšsē-
dētāja amatu, opozīcijas deputāti ne reizi 
vien vērsušies ar iesniegumiem VARAM. 
Kaspara Gerharda valdīšanas laikā ministri-
ja uz šajos iesniegumos minētajiem faktiem 
pievēra acis.

Taču minētās amatpersonas nav vienī-
gās, pār kuru galvām savilkušies māko-
ņi. Jaunā konservatīvā partija sola radi-
kālas pārmaiņas tiesiskuma nodrošināša-
nai un ir zināmi arī “atlaišanas kandidāti”, 
kuru darbību JKP aicina ļoti rūpīgi izvēr-
tēt. Šobrīd publiski nosaukti Augstākās tie-
sas priekšsēdētāja Ivars Bičkoviča, Valsts 
policijas priekšnieka Inta Ķuža, KNAB šefa 
Jēkaba Straumes un Ģenerālprokurors Ērika 
Kalnmeiera vārdi. Par pēdējā atkāpšanos no 

Mākoņi pār amatpersonu galvām. 
Vai arī Ventspilī?

amata JKP ceturtdienas rītā pie Saeimas pat 
rīkoja Tautas sapulci. Galvenais iemesls – 
pret JKP deputātu Juri Jurašu uzsāktais krimi-
nālprocess par valsts noslēpuma izpaušanu 
un Ģenerālprokuratūras lūgums izdot viņu 
kriminālvajāšanai. Partijas līderi to sauc par 
politisku izrēķināšanos, bet pats Jurašs pub-
liski izteicies, ka kriminālprocess pret viņu 
tiek uzturēts, lai nerastos pamats vērtēt 
KNAB, Ģenerālprokuratūras un Valsts drošī-
bas dienesta amatpersonu atbildību, piemē-
ram, dokumentu falsifikācijā.

Savukārt “KPV.LV” Saeimas frakcijas poli-
tiķi šonedēļ  pierādīja, ka vairākums no 

viņiem spēj iztikt bez situācijas tālākas eska-
lēšanas. Proti, partijas Saeimas frakcija treš-
dien nolēma turpināt darbu visu 16 depu-
tātu sastāvā un tomēr neizslēgt tā sauca-
mo “Gobzema piecinieku”, kuri neatbalstī-
ja Krišjāņa Kariņa veidoto valdību. Frakcijas 
vadītājs Atis Zakatistovs norādīja, ka depu-
tāti turpinās darbu, lai pilnveidotu frakci-
jas nolikumu un “izvairītos no informācijas 
noplūdes». Pēc Zakatistova domām, pašlaik 
sabiedrībā ir izveidojies maldīgs priekšstats, 
ka frakcija ir lojāla Gobzemam vai Kaimiņam, 
taču deputāti gribot strādāt, un viņu “reliģija 
ir partijas programma”. 

Nedēļas laikā Latvijā reģistrēta ļoti plaša un strauja gripas izplatība. Īpaši strauji 
saslimšanas gadījumu skaits pieaudzis arī Ventspils pilsētā, kur saslimšanas gadī-
jumu skaits nedēļas laikā teju četrkāršojies un jau ievērojami pārsniedz epidēmijas 
slieksni, liecina Slimību profilakses un kontroles centra monitoringa dati.

Gripas epidēmija arī Ventspilī,  
slimība izplatās ļoti strauji

Ja pirms nedēļas Ventspils vēl bija 
zem epidēmijas sliekšņa, šobrīd 
gripas intensitāte jau ir ievēro-
jami augstāka par 100 gadīju-
miem uz 100 000 iedzīvotājiem. 

Proti, šis rādītājs sasniedzis 281,4 gadīju-
mus uz 100 000 cilvēku. Īsā laikā Ventspils 
sasniegusi ceturto augstāko gripas epidē-
mijas izplatības rādītāju. Visaugstākā gripas 
intensitāte reģistrēta Rīgā – 438,5 gadīju-
mi, Valmierā – 425,3 gadījumi, bet Rēzeknē 

– 396,2 gadījumi uz 100 000 cilvēku. No 
republikas mēroga pilsētām gripas epidē-
mijas slieksnis nav sasniegts tikai Liepājā 
(56,2 gadījumi) un Jēkabpilī (nav neviena 
slimnieka).

Centrs uzsver, ka visaugstākā gripas inten-
sitāte reģistrēta bērniem 5–14 gadu vecuma 
grupā (791,2 gadījumi uz 100 000 iedzīvo-
tājiem) un bērniem no zīdaiņa vecuma līdz 
četriem gadiem (556,8 gadījumi uz 100 000 
cilvēkiem).

Salīdzinājumā ar iepriekšējo nedēļu 
nemainīgs palicis stacionēto gripas pacien-
tu skaits, bet palielinājies slimnīcā nokļuvu-
šo pacientu skaits ar gripas izraisītu pneimo-
niju. Aizvadītajā nedēļā kopumā stacionēti 
259 pacienti ar aizdomām par gripas infek-
ciju. Visvairāk šādi pacienti stacionēti Rīgas, 
Rēzeknes un Ventspils slimnīcās.

Gripas epidēmija šoziem prasījusi jau 17 
cilvēku dzīvības. Mirušo vidējais vecums ir 
71 gads, taču mirušo vidū ir arī kāds vīrietis 
30-39 gadu vecuma grupā.

SPKC speciālisti norāda, ka vakcinēties 
pret gripu nav par vēlu arī epidēmijas 
laikā un iesaka iedzīvotājus vakcinēties arī 
tagad. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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BK “Ventspils” tālāk netiek
Ventspils basketbolisti piedzīvoja zau-

dējumu FIBA Čempionu līgas izšķiroša-
jā spēlē, viesos ar 73:82 piekāpjoties 
Ņižnijnovgorodas klubam un tā zaudē-
jot izredzes kvalificēties izslēgšanas spē-
lēm. Ingus Jakovičs guva 19 punktus.

Šorttrekistiem pieticīgi 
rezultāti

Pasaules junioru čempionātā Kanādā 
ar pieticīgiem rezultātiem startējuši 
Ventspils šorttrekisti. Labākos rezultātus 
sasniedza Roberts Krūzbergs, kurš 1500 
m distancē ieguva 15. vietu, 1000 m 
palika 17. vietā, bet 500 m sprintā – 23. 
vietā. Annai Jansonei labākais rezultāts 
36. vieta 1500 m distancē.

Samet 7 ripas zemgalei
Ventspils “VENTA 2002” savās mājās 

pārliecinoši ar 7:1 sagrāva “Zemgale 
Juniors”, Junioru attīstības hokeja līgas 
(JAHK) kopvērtējumā ar 50 punktiem 
saglabājot otro pozīciju. Par 7 punk-
tiem vairāk ir Daugavpils “Dinaburga”, 
ar kuru ventspilnieki tiksies nākama-
jā spēlē. Tā notiks Ventspilī svētdien, 3. 
februārī, plkst. 16. Nāc un atbalsti!

Uzvara Rīgā un soli tuvāk 
līderiem

Svarīgu uzvaru Latvijas Nacionālās 
1. līgas čempionāta spēlē svinēja VK 
“Ventspils”, kas viesos ar 3-1 pārspēja 
SK “RTU” volejbolistus. Ventspils koman-
dā rezultatīvākais spēlētājs bija tās līde-
ris Kristaps Šepte, kurš sakrāja 23 punk-
tus, bet 18 punktus guva Matīss Kaņeps. 
Pēc šīs uzvaras ventspilnieki ar 20 punk-
tiem pakāpās tabulā uz otro pozīciju. VK 
“Ventspils” 2. februārī uzņems līderus 
Vecumniekus.

Uzvaru sērija  
līdz 17. uzvarai

Kārtējo pārliecinošo uzvaru Latvijas – 
Igaunijas basketbola līgas čempionātā 
svinēja BK “Ventspils”, kas šoreiz savā 
laukumā ar 112:76 apspēlēja Jēkabpils 
komandu. Šī Ventspils komandai bija 
17. uzvara pēc kārtas, kas ļauj ieņemt 
pārliecinošu pirmo vietu kopvērtējumā.

Aijegunam 4 vārti
Nigēriešu uzbrucējs Tosins Aijeguns 

guvis četrus vārtus divās pārbaudes 
spēlēs. Vispirms FK “Ventspils” nospēlē-
ja 1:1 ar Dānijas klubu “Nordsjaelland”, 
bet ar 4:1 apspēlēja Ķīnas superlīgas 
komandu “Tjaņcziņ Teda” (Aijegunam - 
“hat-trick”). Ventspils 2. februārī noslēgs 
divu nedēļu treniņnometni Spānijā.

Arī Jagodinskis pārceļas  
no Ventspils uz RFS

Līdzšinējais FK “Ventspils” un Latvijas 
nacionālās izlases aizsargs Vitālijs 
Jagodinskis pārcēlies uz RFS klubu. 
Iepriekš no Ventspils uz RFS pārgāja arī 
cits aizsargs Nauris Bulvītis.

Soļotājam Smolonskim 
latvijas čempiona tituls

Latvijas čempionātā vieglatlētikā 
telpās par valsts čempionu 5000 m 
soļojumā kļuva ventspilnieks Ruslans 
Smolonskis. Viņš distanci veica 
20 minūtēs un 37,50 sekundēs.

SPORTA ZIŅAS

četrgades planētas nozīmīgākajam sporta 
forumam. Aizvadītais gads Rebekai bijis jau 
ierasti panākumos ļoti ražīgs: zelta medaļas 
Eiropas čempionātā pieaugušo konkuren-
cē, pasaules junioru čempionātā un Eiropas 
junioru čempionātā, bet pasaules čempionā-
tā pieaugušo vidū – bronza.

Labākā sportista vērtējumā pirmais pār-
steigums. Daudzi paredzēja, ka balva tiks 
citam svarcēlājam – Ritvaram Suharevam, 
kuram arī bija ražīga sezona. Balvu “nocē-
la” Kārlis Pauls Lasmanis, kurš Latvijas izla-
ses sastāvā 3x3 ielu basketbolā Pasaules 
tūres finālā Ķīnā ieguva sudrabu, tāds pats 
rezultāts arī Eiropas kausā Rumānijā. Turklāt 
šai komandai ir teicamas izredzes spēlēt 
Tokijas olimpiskajās spēlēs, kur šis basket-
bola paveids iekļauts oficiālajā programmā!

Divi ventspilnieki jau ir ar drošu skatu 
Tokijas virzienā, bet vai tas jau šajā četrga-
dē būs pa spēkam nominācijas “Cerība spor-
tā’ ieguvējai Rūtai Katei Lasmanei? Vēl pāragri 
spriest, taču pagājušais bija jaunās trīssoļlēcē-
jas pirmais īstais lidojuma gads. Pērn divreiz 
laboti Latvijas junioru rekordi, zelts Latvijas 
U-20 čempionātā, bet pasaules U-20 čempio-
nātā viņai 5. vieta ar 13,54 m tālu lēcienu. 

Nebija ne mazāko šaubu, ka labākās 
komandas balvu saņems BK “Ventspils”, kas 
pērn 10. reizi kluba vēsturē izcīnīja Latvijas 
čempionu titulu, skaistā finālsērijā ar 4-2 
apspēlējot principiālo sāncensi “VEF Rīga”. 
Eduards Andruškevičs un Viktors Ščerbatihs 
tikmēr kārtējo reizi atzīti par gada labāka-
jiem treneriem. 

Tikmēr par jaunās kategorijas 
“Ventspilnieku simpātija sportā” laureātiem 
kļuva neviens cits, kā mūsu hokeja lepnums 
– HK “VENTA 2002”, kuri ar smagu un mēr-

Sporta dzīvē Ventspilī – patīkamo 
pārsteigumu gads

ķtiecīgu darbu, kas balstās 
tikai uz treneru un jauno 
hokejistu vecāku entuzi-
asma pleciem, divas sezo-
nas pēc kārtas triumfēja 
Latvijas 1.līgas čempionātā. 
Šo balvu piešķir tikai un vie-
nīgi ventspilnieki paši, nevis 
izlemj pašvaldībā. Turklāt 
balsojumā hokeja klubs bija 
pārliecinoši labākais. Arī 
patīkams pārsteigums, ko 
akcentē arīdzan kluba valdes loceklis Aivis 
Landmanis: “Ventspilnieki mīl hokeju un ir 
novērtējuši mūsu – spēlētāju, vecāku, tre-
neru, labvēļu veikumu. Īpašs paldies tre-
neriem Oļegam Sorokinam (kluba organi-
zators, valdes loceklis, pārvaldes balsts), 
Robertam Grosbergam, Normundam Lācim, 
Uldim Ķierpem, Jurģim Bērtiņam, Mikam 
Golubovičam, Jurim Klodānam, Helmutam 
Eglītim, Mārim Ziediņam, Raivim Rakickim, 
Renāram Namiķim, Nikolajam Grebņovam, 
Jānim Golubovičam, Vladislavam 
Dobreņkijam, Jānim Svitiņam, Aigaram 
Bergsonam, Miķelim Pāvilsonam, Kristeram 
Bergmanim, Guntim Pujātam. Paldies 
medicīnas balstam Egīlam Dzērvem, Janai 
Kuģiniecei, Ģirtam Siliņam. Paldies Ingunai 
Zvingulei un Violetai Pauliņai. Paldies Uldim 
Kristiņam. Paldies visiem pārējiem!”

Viņš arī akcentēja, ka šobrīd jaunās 
nodokļu politikas rezultātā ir aktuāls jautā-
jums “būt” vai “nebūt”, ja “būt”, tad kādam 
Ventspils bērnu un jauniešu hokejam. “HK 
“VENTA 2002” jau divus gadus intensī-
vi mēģina pārliecināt Ventspils pašvaldību 
nodrošināt hokejam adekvātu pašvaldības, 
Olimpiskā centra “Ventspils”, valsts atbalstu. 
Noticis ir pretējais – Ventspils bērnu un jau-
niešu hokejs, valsts nodokļu politikas mai-

ņas rezultātā, atrodas tuvu bankrota stāvok-
lim. Klubs Ventspils pilsētas domi jau pērn 
14. decembrī aicināja uzņemties saruna pro-
cesa vadīšanu, tai skaitā, lai izskatītu iespēju 
veidot pašvaldībai, OC “Ventspils” piederošu 
Ventspils bērnu un jauniešu hokeja skolu, 
kurai būtu jāpārņem HK “VENTA 2002” 
iesāktais. Par to, kādam “būt” Ventspils 
bērnu un jauniešu hokejam, nu ir atkarīgs 
no Ventspils pašvaldības,” tā A. Landmanis.

Par aizvadītā gada galveno paraugu spor-
tā atzina Ventspils volejbola dzīves ilggadē-
jo virzītāju Ilmāru Vensbergu, kurš volejbolā 
pavadījis vairāk nekā 40 gadus. Gada seniora 
balva kārtējo reizi tika vieglatlētikas leģen-
dai Valdim Celam, kurš pērn Eiropas čempio-
nātā izcīnīja četras zelta medaļas, bet pasau-
les čempionātā – trīs augstākā kaluma godal-
gas, turklāt laboja kā kontinenta, tā pasaules 
rekordus.

Par mūža ieguldījumu sportā atzinību saņē-
ma izcilais vieglatlētikas treneris Māris Grīva, 
kurš ir vairāku izcilu atlētu treneris. Viņa 
audzēknis Dainis Kūla 1980. gadā Maskavā 
kļuva par olimpisko čempionu šķēpa meša-
nā, trīs olimpisko spēļu dalībnieks ir cits 
šķēpraidis Ēriks Rags, bet sportā izaudzinā-
jis savus bērnus, no kurām olimpisko sapni 
pašlaik piepildījusi tāllēcēja Lauma Grīva. 

Vīrusu sezonā viens no nozīmīgākajiem veselības profilakses pasākumiem ir telpu 
vēdināšana un veselīga mikroklimata uzturēšana. Ventspilnieks.lv skaidroja, kā to 
darīt pareizi.

Profilakses stūrakmens – vēdināšana

T 
elpu vēdināšanai ziemā ir vairā-
ki uzdevumi. Pirmkārt, tā novērš 
vai samazina mikrobu koncentrāci-
ju gaisā. Otrkārt, aukstajā gadalai-
kā, kad daudz uzturamies telpās, ir 

svarīgi nodrošināt tajās pietiekamu skābek-
ļa daudzumu, kas nepieciešams organisma 
normālai funkcionēšanai. Treškārt, ar svai-
ga gaisa plūsmu iespējams efektīvi regulēt 
gaisa mitrumu telpās.

Par to, ka telpa, kurā uzturaties, tiek 
par maz vēdināta, liecina biežas galvassā-
pes, enerģijas trūkums, grūtības koncentrē-
ties, atmiņas pasliktināšanās, miega problē-
mas, bāla un neveselīga āda, garastāvokļa 
svārstības. 

KAS TELPĀS KAITĒ GAISA KVALITĀTEI?
Ja āra gaisa sastāvu visbiežāk pasliktina 

dažādi rūpniecības un transporta blakuspro-
dukti, telpās tā kvalitātes galvenais pazemi-
nātājs galvenokārt ir pats cilvēks vai precī-
zāk – cilvēka fizioloģiskie procesi. Ieelpojot 
un izelpojot caur plaušām katrs diennaktī 
izvadām 15–20 kubikmetru gaisa. Izelpotais 
gaiss satur par ceturtdaļu mazāk skābekļa 
(O2) un pat 100 reižu vairāk ogļskābās gāzes 
(CO2) nekā ieelpotais tīrais gaiss. Ja skābek-
ļa koncentrācija telpā samazinājusies no nor-
mai atbilstošā 21% līdz 17–18%, bet ogļskā-
bās gāzes koncentrācija sasniegusi 3–5% un 
tā ir pietiekami ilgi iedarbojusies uz organis-
mu, uzkrājoties audos un asinīs, var sākties 
akūta saindēšanās: elpas trūkums, paātrināta 
sirdsdarbība, vispārējs vājums. Skābekļa dau-
dzumam samazinoties līdz 6 – 9%, iestājas 

dzīvībai bīstams stāvoklis anoksija jeb skā-
bekļa bads.

Neskaitot ogļskābo gāzi, cilvēka organisms 
apkārtējā vidē izdala dažādas noteiktā kon-
centrācijā veselībai bīstamos antropotoksī-
nus, piemēram, sērūdeņradi, slāpekļa diok-
sīdu, etilēnoksīdu, acetonu, etiķskābi, feno-
lu, metanolu, butānu u.c. Līdztekus katrs cil-
vēks ar izelpu diennaktī izdala vairākus litrus 
ūdens tvaika, kas lielākā koncentrācijā sekmē 
dažādu mikroorganismu, ieskaitot slimības 
izraisošus vīrusus, saglabāšanos un vairoša-
nos gaisā. Šādi apstākļi kavē atveseļošanos 
tiem, kuri saslimuši, jo viņi nepārtraukti no 
jauna ieelpo slimību izraisījušos mikrobus, kā 
arī ievērojami palielinās inficēšanās iespē-
jamība citiem, kuri uzturas vienā telpā ar 
slimnieku. 

VĒDINĀŠANA – ĀTRI UN EFEKTĪVI
Lai arī varētu šķist, ka svaiga gaisa ielai-

šana telpā ir tikpat vienkārša kā loga atvēr-
šana, tomēr der zināt dažas patiesības, kuru 
ievērošana vēdināšanu padarīs efektīvāku. 

Kļūdains ir uzskats, ka ziemā, kad svarīgi 
uzturēt siltumu telpās, to vēdināšanai vis-
piemērotākā ir loga atvēršana tā dēvētajā 
ziemas režīmā jeb pavēršana nelielā sprau-
dziņā, uzturot nelielu, taču pastāvīgu gaisa 
apmaiņu. Pareizi būtu regulāri vēdināt tel-
pas, plaši atverot logus uz 5–10 minūtēm 
trīs četras reizes dienā vai vismaz pa rei-
zei no rīta un vakarā, turklāt nevairoties no 
caurvēja, ja ir iespēja uz vēdināšanas brīdi 
ieiet citās telpās. Šāds vēdināšanas režīms 
nodrošina efektīvu gaisa apmaiņu, vienlaikus 

nepieļaujot telpas un tajā esošo priekšmetu 
ievērojamu atdzišanu. Aukstajam āra gaisam 
strauji ieplūstot telpās, tas sasilst, samazinot 
arī gaisa mitrumu. Savukārt loga pavērša-
na spraudziņā uz īsu brīdi nenodrošina gaisa 
apmaiņu pietiekamā apjomā, bet ilgstoša 
vēdināšana šādā režīmā veicina telpas pārlie-
ku atdzišanu un rada liekus siltuma zudumus, 
kas ir būtiski, zinot, ka apkures rēķins parasti 
ir lielākā mājsaimniecības izdevumu pozīcija. 

PAR GAISA TEMPERATŪRU  
UN MITRUMU

Gādājot par veselīgu un komfortablu vidi 
telpās, der arī ņemt vērā, ka relatīvā miera 
stāvoklī – veicot vieglu fizisku vai garīgu 
darbu, vēlamajai gaisa temperatūrai tajās 
jābūt 18–21 °C. Bērni un vecāka gadagājuma 
ļaudis vislabāk jutīsies 20–24 °C temperatūrā. 
Telpās, kurās tiek veikts mēreni aktīvs fizisks 
darbs, nepieciešama zemāka temperatūra – 
15–18 °C. Šāda temperatūra būs piemērota 
arī naktsmiera stundās guļamistabā. Ja neuz-
turaties mājās, ieteicams samazināt apku-
res temperatūru, taču ne zemāk par 15 °C. 
Pretējā gadījumā gaiss kļūs pārāk mitrs un 
palielināsies pelēšanas risks. Gaisa tempe-
ratūrai ārā pazeminoties zem nulles atzīmes, 
vēlamais relatīvais gaisa mitrums telpās ir 
40–60%. Vienlaikus jāņem vērā, ka arī pārāk 
sauss gaiss, kas ir raksturīgs apkures sezonai, 
var nelabvēlīgi ietekmēt cilvēka pašsajūtu. 
Tas veicina putekļu izplatību telpās un izrai-
sa gļotādu kairinājumu – sausuma sajūtu acīs 
un to apsārtumu, dedzināšanu vai sausumu 
degunā, mutē, kasīšanos rīklē, kas sevišķi 
izpaužas no rītiem. Gļotādu sausums sama-
zina to spējas atvairīt infekcijas. Var saa-
sināties deguna blakusdobumu iekaisums, 

bronhīts. Astmas slimniekus var piemeklēt 
slimības saasinājums. Par pārmērīgi sausu 
gaisu telpā liecina ne tikai minētās pašsa-
jūtas problēmas, bet arī tādas parādības kā, 
piemēram, statiskās elektrības uzkrāšanās, 
matu elektrizēšanā.

Gaisa mitrumu mājoklī labi uztur telpaugu 
klātbūtne, kuru kalšana ir skaidrs signāls par 
pārāk sausu gaisu. 
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NAV VIEGLUMA BEZ GRŪTUMA
Normunds uzskata, ka pilnveidot sevi ir viegli. Un reizē 

bezgala grūti. Tik vien kā pašam jāatrod gribasspēks atteik-
ties no  kaitīgie ieradumiem, ievērot vispārpieņemtos morā-
les principus, cienīt sevi un citus. Tad sakārtojas arī cilvēka 
garīgā pasaule un fiziskais ķermenis. Principā nekā neparas-
ta, to paredz un iesaka arī latviešu tautas dzīvesziņa: “ ...visi 
man labi bija, Ja es pati laba biju”. Un tomēr  viņš jau vairāk 
nekā  desmit gadu piekopj Budas sistēmā balstīto pašpilnvei-
došanās praksi, kas Ķīnā radusies pirms vairākiem tūkstošiem 
gadu un ar kuru plašāku savas valsts sabiedrību pagājušā 
gadsimta beigās iepazīstinājis Meistars Li Hundži. Normunds 
ar šīs mācības populāro versiju iepazinies 2007. gadā, kad, 
mammas dāvināta,  viņa rokās nonākusi grāmata “Faluņgun” 
latviešu valodā,  kas ir ievads Faluņ Dafa mācībā.

“Izlasīju un sapratu, ka grāmatā vienotā sistēmā savāktas 
visas pašpilnveidošanās gudrības, ar kurām agrāk biju sasta-
pies citos avotos un kurām centos sekot. Simpātiski un pie-
ņemami bija tas, ka, lai pilnveidotos saskaņā ar Faluņ Dafa, 
nav nepieciešams kaut ko radikāli mainīt savā ikdienas dzīvē, 
jo pilnveidošanās var notikt gan sabiedrībā, gan darbā un 
mājās, atliek tikai ievērot Meistara izklāstītos principus ikvie-
nā savā rīcībā un domā,” Normunds pieļauj, ka tieksme piln-
veidoties garīgā un fiziskā, nevis karjeras izpratnē viņā laikam 
ir iedzimta, bet Faluņ Dafa šo jaunības enerģiju pēdējos des-
mit gados ir ievirzījusi rāmākā  un dziļākā gultnē. 

 
IEPAZĪSTOT SEVI, IZPROT CITUS

“Ar to negribu teikt, ka līdz Faluņ Dafa mācības iepazīšanai 
dzīvi esmu vadījis dīki vai bezmērķīgi. Līdzīgi kā daudzi citi 
vienaudži, centos iegūt labu izglītību, nodarboties ar sportu, 
sameklēt interesantu darbu, netaupīt laiku atpūtai, ģimenei 
un tuviniekiem. Arī patriotiskai aktivitātei, par kādu uzskatu 
vairāk nekā divdesmit gadu ilgo dalību zemessardzē. Tas viss 
ir bijis labi un pareizi, bet ar Budas sistēmā balstīto sevis piln-
veidošanas praksi bez materiāli vai emocionāli izmērāmām 
lietām esmu ieguvis vēl arī kaut ko svarīgāku, latviešiem var-
būt ne visai raksturīgu  – iekšējo mieru, nonākot harmonijā 
ar visu apkārtējo pasauli. Iepazīstot sevi, labāk izprotu citus. 
Vienlaikus uzlabojot savu veselību un paplašinot pasaules 
skatījumu. Jo šī prakse apvieno gan rakstura garīgu bagātinā-
šanos, gan fiziskus vingrinājumus, kuri turklāt ir lēni un plūs-
toši, viegli izpildāmi jebkura vecuma un ķermeņa sagatavo-
tības cilvēkam.

RĒĶINOT PRAGMĀTISKI, TAS ATMAKSĀJAS
“Prakses nodarbības ikvienam ir brīvi pieejamas bez 

maksas, tāpat kā visi Faluņ Dafa mācību teksti internetā,” 
Normunds neslēpj, ka vajadzības gadījumā viņš uzskates 
materiālu, tērpu vai drukas darbu apmaksāšanai ir gatavs zie-
dot un reizēm arī ziedo savu naudiņu. Pasmaidot, ka tas ir pat 
taisnīgi, ja parēķina, cik daudz pilnveidošanas prakses dalīb-
nieki ietaupa, atmetot dārgo un veselībai kaitīgo alkohola un 
tabakas lietošanu; neļaujoties citiem sliktiem pieradumiem, 
kas sabeidz paša un līdzcilvēku veselību un tāpēc neizmanto-
jot mediķu pakalpojumus, jo pēc tiem vienkārši nav vajadzī-
bas; nodrošinot ilgspējīgu palikšanu maizes darbā, jo nosvēr-
ti, atbildīgi un pozitīvi cilvēki ir pieprasīti vienmēr un visur. 

Normunds lūdz saprast, ka arī līdz Li Hundži  mācības iepa-
zīšanai ir daudz strādāts un panākts ar mātes padomu, paša 
neatlaidību un draugu palīdzību. Bet ķīniešu seno gudrību 
esence, ko apkopojis Meistars, cilvēku pašpilnveidošanās pro-
cesam piešķir daudz plašāku, varētu pat teikt, vispārcilvēcisku 
jēgu: labāku darot sevi, labāka kļūst visa pasaule.

“Šī mācība izplatās no sirds uz sirdi, tagad tās praktizē-
tāji sastopami jau vairāk, nekā 100 valstīs. Diemžēl, nežēlī-
ga un noziedzīga Falun Dafa praktizētāju vajāšana sākusies 
pašā Ķīnā, jo tās vadītāji pašpilnveidošanās kustībā saskata 
draudus savai autoritātei. Par to satraukušies un aizstāvībai 
ceļas miljoniem cilvēku visā pasaulē,” Normunds informē, 
ka paraksti iesniegšanai Ķīnas varasiestādēm tiek vākti arī 
Ventspilī, bet 13. un 23. februārī Faluņ Dafa aktīvisti pilsētas 
centrā rīko vajāto atbalsta pasākumu.                                  

GURĶI, TOMĀTI, PULVERA DŪMI
Agrīnā bērnība Normundam pagājusi Aizputē, 1. klasē sācis 

iet Liepājā, bet tālākā skološanās notikusi Zūrās un Ventspilī, 
jo mamma Elza ģimenes apstākļu dēļ no Dienvidkurzemes 
pārcēlusies uz Vārvi. 

“Viņa bija lauksaimniecības speciāliste, darbu atrada vietē-
jā dārzniecībā un arī daudzas manas dienas un vakari pagāja, 
palīdzot viņai gurķu un tomātu audzēšanā.   Brīvie brīži kopā 
ar draugiem pagāja Ventā, tagad pašam brīnums, kā nenoti-
ka nelaime, jo uz ūdeņiem neviens mūs nepieskatīja. Bet pat-
stāvība man asinīs – uz sākumskolu pirmajā dienā mammai 

neļāvu sevi pavadīt, tanīs laikos to vēl drīkstēja darīt. 
Datoru un mobilo telefonu toreiz arī nebija, šaut trīs-

padsmit gados mācījos nevis uz ekrāna, kā tagadējie tīņi, bet 
pa īstam, no medību bises, to varēja darīt sovhoza šautuvē. 
Apliecinājums tā laika “iestrādēm” tagad ir diplomi par god-
algotajām vietām pilsētas sacensībās ar “Makarov” tipa pis-
toli un uzvaras 46. Zemessardzes bataljona sacensībās, lieto-
jot triecienšauteni,” no savas pieredzes un kā cilvēks, kuram 
ir arī jurista izglītība, Normunds pozitīvi vērtē polemiku par 
to, no cik gadiem jauniešiem  drīkstētu likumīgi uzticēt nāvē-
jošos ieročus, jo viennozīmīgas atbildes uz to, viņaprāt, nav.  

PAŠI PIRKA, PAŠI DZĒRA
“Pēc pamatskolas devos uz tolaik populāro Bulduru 

Dārzkopības tehnikumu. Kad mācības tur beidzās, gals 
pārmaiņu gados bija pienācis arī padomju saimniecībai 
“Ventspils”. Tās dārzniecībai manas jaunākā agronoma zinā-
šanas vairs nebija vajadzīgas. Piekritu Rīgā pārkvalificēties 
par bārmeni,  jo tiem tolaik  darba netrūka. Sākumā pastrā-
dāju galvaspilsētā, tad dabūju vietu Ventspilī un laikam kāds 
augstāks spēks mani pasargāja no arodslimības alkoholis-
ma. Ar tagadējo pieredzi saprotu – piedāvāt cilvēkiem par 
savu naudu pirkt savu nelaimi alkoholu ir amorāli, toreiz tā 
nepavisam nedomāju un arī pats nebiju strikts atturībnieks,” 
Normunds stāsta, ka šajā, dažos aspektos visai interesantajā 
un pat ienesīgajā bārmeņa darbā ilgi neaizkavējies, jo radu-
sies iespēja pāriet uz ko nopietnāku.

CAUR GARA UN FIZISKO ŠĶĪSTĪTAVU
“Sāku strādāt par apsargu solīdā firmā “Ventspils nafta”, 

kur tika nodrošināta papildus apmācība šaušanā, cīņas 
mākslā un citās ar mantas un cilvēku drošību garantēšanu 
saistītās iemaņās. Pēc kāda laika jutos pietiekami zinošs un 
atbildīgs, lai uzņemtos gādāt par konkrētas personas apsar-
gāšanu un daru to jau divdesmit gadu. Par laimi, līdz šim 
darbā nav nācies pielietot ieroci, sambo vai karatē paņēmie-
nus, bet esmu tam vienmēr gatavs. Tanī pat laikā cenšoties 
pretinieka agresivitāti neitralizēt ar savu mieru, un parasti tas 
arī izdodas,” apsargs atzīst, ka paškontroles ziņā viņam daudz 
devusi tieši Faluņ Dafa. Skaidrojot, ka šī mācība viņam palīdz 

arī, piemēram, šauša-
nas sacensībās, kurās 
vajadzīgs miers un spēja 
koncentrēties. 

“Protams, šīs un citas 
ekstrēmās situācijās 
nepieciešamās prasmes  
var uztrenēt arī bez ķīnie-
šu autoru padomiem, bet 
Faluņ Dafa cilvēkam pie-
dāvā gudrību un fizisko  
harmoniju apgūt vien-
kārši un viegli, tanī pat 
laikā praktizētāju garī-
gi sagatavojot vissmagā-
ko pārbaudījumu izturē-
šanai,” Normunds stāsta 
par zemessarga gaitās pieredzēto, piedaloties militārajās pat-
ruļās, sacensībās un treniņos, kad uzdevumu izpildei nākas 
mobilizēt vispēdējos sava gara spēka un fiziskās izturības 
resursus. 

“Ir reizes, kad jāuzņemas grupas komandiera pienākumi, 
un tad situāciju vēl smagāku dara atbildība par komandas 
biedriem, kurus nedrīkst pamest nelaimē, lai kas arī notik-
tu.  Pašam grūti izvērtēt, cik labi tas katrreiz iznāk,” stāsta 
Normunds,  pieticīgi rādot kaudzīti ar Pateicības, Atzinības 
un Goda rakstiem, tanī skaitā no Nacionālo Bruņoto spēku 
komandiera par sekmīgu piedalīšanos zemessargu militāro 
patruļu sacensībās “Veneto 2007” Itālijā un LR Zemessardzes 
komandiera pasniegto medaļu “Par kalpošanu zemessardzē”. 

VIENOTI ... PADOMĀT
“Riskēju būt subjektīvs, bet pēdējie desmit gadi, kas nosa-

cīti iekrāsojušie dzeltenajā Faluņ Dafa krāsā, man ir nesuši arī 
labāku saskaņu ar tuviniekiem. Pirmām kārtām ar mammu, 
kura, uzdāvinot grāmatu par Faluņ Dafa sākotni, netieši mudi-
nāja mani aktivizēt pašpilnveidošanos un tagad ir priecīga par 
agrākās sirsnības atgriešanos. Esmu izlīdzis ar tēvu un viņa 
ģimeni (pats viņš šogad aizgāja aizsaulē, vecāku ceļi šķīrās, 
kad vēl nebiju piedzimis). Cenšos būt tuvāk meitai, kura ar 
mammu dzīvo atsevišķi. Viņa ar labām sekmēm mācās skolā, 
šogad beigs 9. klasi un, tāpat kā es, mīl ceļot. Apsolīju meitai 
braucienu uz viņas sapņu pilsētu Romu, kur viņa varēs nosvi-
nēt arī savu vārda dienu. Neslēpju, ka šādai rīcībai mani vis-
tiešākajā veidā rosina Faluņ Dafa mācība, uzstājīgi mudinot 
apgūt vēl neiztērētos un klāt nākošos  cilvēkmīlestības, godī-
guma un iekšējās harmonijas resursus. Ne tikai pret mīļajiem, 
arī pret kaimiņiem, kolēģiem un svešiem  cilvēkiem. 

Jebkurā gadījumā gribētos, lai to piedzīvotu daudzi, tāpēc 
kopā ar domubiedriem nebaidāmies ar Faluņ Dafa simboliku 
piedalīties Pilsētas svētku gājienā; tāpēc es jau gadiem ilgi 
pamanāmā apģērbā vingroju un meditēju publiskā vietā. Lai 
cilvēki redz un izvēlas – varbūt arī viņi grib harmoniju un laimi 
iegūt šādā veidā? “Vienoti  daudzveidībā” – tieši tāda taču ir 
jaunā Eiropas Savienības devīze,” Normunds necenšas savu 
pārliecību kādam uzspiest, bet rosina padomāt. 

Ar Īstenību, Labestību, Pacietību

Normunds izpilda vingrojuma paraugdemonstrējumu pilsēta centra skvērā.

Normunds ar mammu un māsiņu Daci.
Normunds pirmsskolnieks.
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Jāsporto
Jau atkal klāt jauna nedē-
ļas nogale, bet ko sadarīt 
šoreiz? Tā vien šķiet, ka 
šīs brīvdienas jāpavada 
sporta zīmē. Ja ne pašam 
sportojot, tad vismaz 
atbalstot mūsu ventiņus 
sporta laukumos!

S 
inoptiķi brīvdienas 
sola ne gluži tādas, 
kādas ziemas 
vidum piederē-
tos – proti, atkusni 

un lietu. Varētu doties uz 
Piedzīvojumu parka lielo 
slēpošanas kalnu, jo trase 
noteikti būs vēl atvērta. Nav 
gluži tā, ka pirmajās pāris sil-
tajās dienās trasi uzreiz aiz-
slēgs, kaut gan – ej nu sazi-
ni. Ja tomēr lietus un pozitī-
vā gaisa temperatūra nebūs 
šķērslis slēpošanas baudī-
šanai, tad  –  izbaudīsim, 
jo izskatās, ka ziemas prieki 
šoziem patiešām nebūs ilgi.

Ja tomēr īsti negribas 
pašam sportot, tad šajās brīv-
dienās ir uzreiz četri perfek-
ti sporta notikumi, kuros ļoti 
vajadzēs mūsu ventiņu spor-
tistiem atbalstu. Turklāt visus 
notikumus var ideāli apvie-
not. Vispirms sestdien, 2. 
februārī, plkst. 15 Pārventas 
hallē Latvijas čempionāta 
1. līgas centrālais mačs par 
līderpozīciju: pašreizējie čem-
pioni VK “Ventspils” uzņem 
līderus Vecumniekus. Uzvara 
nozīmēs pirmo vietu tabu-
lā! Divas stundas vēlāk gal-
venajā sporta hallē kārtē-
jais mačs Latvijas – Igaunijas 
apvienotajā līgā, kurā jau 18. 
uzvaru pēc kārtas lūkos izcīnīt 
BK “Ventspils”. Fenomenālo 
sēriju ventiņi cer svinēt pret 
Ogres klubu. Savukārt svēt-
dien plkst. 11 Pārventas 
hallē Latvijas telpu futbola 
1. līgas mačs, kurā Ventspils 
Augstskola uzņems līde-
rus FK “Tukums 2000/TSS”. 
Bet plkst. 15 nāc uz ledus 
halli un atbalsti mūsu bra-
šos hokejistus! Tavs atbalsts 
būs īpaši vajadzīgs, jo “VENTA 
2002” uzņems Latvijas čem-
pionāta līderus Daugavpils 
“Dinaburgu”. Nepieciešama 
tikai uzvara, lai ķertu rokā 
pretiniekus.

Redziet, cik sportiska nedē-
ļas nogale, vai ne? Bet kā 
tad ar kultūru, jautāsiet?! Ir, 
protams, ka ir! Šoreiz iesa-
kām kādu notikumu, kurā 
interesantu stāstu izdzī-
vos jūsu bērni un mazbēr-
ni, kā arī jūs paši atmiņās 
no bērnības. Ventspils deju 
ansamblis “Liedags” ir iestu-
dējis slaveno Žila Verna romā-
nu “Kapteiņa Granta bērni”. 
Kurš gan nezin šo aizraujošo 
stāstu! Atcerieties, viss sākās 
ar atrastu pudeli. Kur mek-
lēt nelaimīgo kapteini Grantu? 
Vai kapteiņa bērni sastaps 
tēvu? Kā ceļiniekiem izdosies 
pārvarēt visus šķēršļus saistī-
tus ar dabas parādībām, plēsī-
giem zvēriem, cilvēkēdājiem? 
Izrāde svētdien, 3. februārī, 
plkst. 15 teātra namā “Jūras 
vārti”. 

Pirmais Pasaules karš mūsu pilsētai nodarīja milzīgu postu. Evakuētas un izlaupītas 
ostas un rūpnīcu iekārtas, elektriskā spēkstacija, iestādes, skolas un pat baznīcas. 

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

Junioru Attīstības Hokeja Līga

SVĒTDIEN

3. februārī

plkst. 15.45

HK Venta 2002 – 
Dinaburga 

Latvijas bērnu un jauniešu 
čempionāts

SESTDIEN 2. februārī

plkst. 15.45

U-13 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
HK Rīga 2008

SVĒTDIEN 3. februārī

plkst. 13.45

U-15 komandu spēle

HK Venta 2002 / Tukums – 
Brocēnu NBJSS

Sals, bads un terors
Šajās dienās pirms 100 gadiem

P 
ēc vācu okupācijas 1915. gada 
vasarā līdzšinējo pilsētas valdi 
padzina un viņu vietā iecēla tikai 
vietējos vāciešus, arī citos svarī-
gos posteņos bija vienīgi vācieši, 

turklāt no tiem, kuri vēl pirmskara gados 
bija īpaši naidīgi noskaņoti pret Ventspils 
latviešiem. Lūk, ko 1926. gadā rakstīja kāds 
kara laiku pārdzīvojušais: „Iedzīvotāju pil-
sētā palicis gluži niecīgs skaits, apmēram 
tūkstots cilvēku. Dārdzība pilsētā liela, stip-
ri sajūtams pārtikas produktu trūkums, jo 
Štorhens (domāts vācu ieceltais pārtikas 
apgādes koncesionārs Karls Štorrs) nespē-
jot visus iedzīvotājus apgādāt. No laukiem 
ļoti reti pilsētā iebrauc kāds palicis latvie-
šu vecīts ar savu „ādenieku”, ko vācieši vēl 
nav rekvizējuši. Pilsētas tirgus pilnīgi tukšs. 
Atlikušos latviešu iedzīvotāju gara stāvoklis 
līdzīgs izmisumam, visur trūkums, visur vācu 
patvarība; jābaidās uz katra soļa, ka nekrīt 

vācu sodā. Vācu kara spēka pilsētā esot gan 
tikai daži simti...” 

Tādās drūmās noskaņās un bailēs pagāja 
vairāk nekā trīs gadi, konkrēti līdz 1918. gada 
novembrī noslēgtajam pamieram, tomēr 
iekarotāji no Kurzemes neaizgāja, gaidīdami 
attiecīgus rīkojumus vai miera noslēgšanu. 
Lielā dūša gan bija zudusi; jaunizvēlēto pilsē-
tas pašvaldību un latviešu policijas klātbūtni 
respektēja.

Ikviens lasītājs zina, kas notika 1918. gada 
18. novembrī; par vēlāko esam vairākkārt 
rakstījuši. Nenoteiktais pamiera jeb pusmiera 
stāvoklis turpinājās līdz 1919. gada 30. jan-
vārim. Dienu iepriekš pie Skrundas risinājās 
Kalpaka bataljona cīņas pret lielinieku vie-
nībām, kas centās sagrābt varu visā Latvijas 
teritorijā. Šajās cīņās pēc noslēgtās vieno-
šanās atsevišķas vācu landesvēra vienības 
bija Latvijas armijas sabiedrotās. Savukārt 
Kuldīga bija sarkano lielinieku rokās, un 
30. janvārī tie ienāca Ventspilī. Sākās sar-
kanais terors. Decembrī Ventspilī ieradušies 
Latvijas Pagaidu valdības pilnvarotie pārstāv-
ji, latviešu policijas organizētāji Veckalniņš 
un Šmitmanis kopā ar jauno brīvprātīgo rotu 
paspēja pilsētu atstāt, lai pa jūras krastu 
dotos uz Liepāju. Aizstāvēt pilsētu viņi nespē-
ja pilnīga ieroču trūkuma dēļ. 

Iekarotāji ieņēma visas nozīmīgās iestā-
des, toskait arī vietējo tipogrāfiju, un jau 
nākamajā dienā, 31. janvārī, revolucionārā 
kara komiteja sāka izdot kaut ko līdzīgu avīzei 
ar nosaukumu „Sarkanā Venta”, kurā izklās-
tīta, kā šodien teiktu, lielinieku „nākotnes 
vīzija”, proti: „Latvija ir socialistiska padomju 
republika (...), Latvijas sociālistiskā padomju 
republika pieņem negrozītus Krievijas social. 
Fed. Pad. Rep. satversmes pamatnoteikumus 
(...), L. S. P. republikas Kongress uztic Latvijas 
proletariata diktaturu L. Pad. valdībai no 11 
locekļiem, kurus izvēl iz sava vidus Latvijas 
C. L. K. (centrālā izpildu komiteja)... Latvijas 
S. P. republikai zīmogs (domāts ģerbonis) 
sastāv uz sarkanas zvaigznes, kuras vidū 
zīmēti izkapts un āmurs un kuru apņem zobu 
rati (...). Par vietējās izpildkomitejas priekš-
sēdētāju iecēla Ernstu Karpovicu, pavisam IK 
astoņi „locekļi”. Varas iestādes un komisāri 
iekārtojās pilsētas labākajos namos, piemē-
ram, „tautas milicija” Reinkes namā Dārzu 
ielā (vēlākos padomju okupācijas laikos tur 
mitinājās čeka; sagadīšanās? diez vai). Par 
„tautas īpašumu” pasludināja visus namus, 
kuru vērtība pārsniedz 10 tūkstošus rubļu. 
4. februārī Ventspils–Talsu rajona kara revo-

lucionārais štābs izveidoja kara tiesu. Paziņojumā teikts: 
„Kara-revolucionarā tiesa nekavējoši uzsāk savu darbību. Tā 
iztiesā visas lietas par izdoto pavēļu nepildīšanu, špionažu, 
kontrrevoluciju, sabotažu, revolucionaras disciplinas neie-
vērošanu, u.t.t.”

Lielinieki sagūstīja gandrīz simtu vācu kareivju, kā arī 
daudz ventspilnieku, kurus pieskaitīja pie „kontrām”. 
Visi vācieši, tāpat daļa sagūstīto pilsētas iedzīvotāju tika 
nošauti februāra pirmajās dienās. Iedzīvotājiem aizlie-
dza izbraukt no Ventspils uz citām pilsētām un vairākiem 
pagastiem bez īpašas atļaujas, pirkt un pārdot pārtikas 
produktus, nolemjot desmitiem ģimeņu pilnīgam badam. 
Pats par sevi saprotams, ka izpildkomitejas locekļiem, 
komisāriem un pārējiem „atbrīvotājiem” netrūka nenieka, 
arī bijušo vācu domnieku vīna pagrabi un citi krājumi tika 
tukšoti uz nebēdu. Taču priekiem strauji tuvojās gals. 23. 
februārī Ventspilī no Maskavas ieradās latviešu tautības 
„komisārs Treijs”, it kā iecelts par padomju Latvijas jauno 
čekas priekšnieku. Vai nu viņam par godu, vai kā citādi, bet 
lapeles „Sarkanā Venta” vietā tai pašā dienā izdots avīzes 
„Ventspils Komunists” 1. numurs (jāpiebilst, arī vienīgais; 
un atkal sagadīšanās – Atmodas laikā kā pretstatu vietē-
jam tautfrontiešu izdevumam „Ventas Atmoda” interfron-
te izdeva savējo, un to sauca... „Ventspils Komunists”; gan-
drīz lieki piebilst, ka arī šim iznāca viens vienīgs numurs). 
Par godu komisāram Treijam vakarā „Družbas” zālē (tag. 
Kultūras centrs) sarīkoja varenu balli. Līksmojošie lielinieki 
i nenojauta, ka vācu landesvēra vienības pienākušas pavi-
sam tuvu Ventspilij. 24. februārī, pirmdienā, ap 9 no rīta 
Gāliņciemā sāka skanēt šāvieni – tur vācieši uzbruka mili-
ču postenim. „Sarkanie” steigšus saorganizējās un devās 
iebrucējiem pretī. Pirmā kauja izvērsās pie Sarkanā tilta, 
taču landesvērs ātri vien atspieda lieliniekus līdz pilsētai, 
kur sākās īstas ielu kaujas. Lielinieku ieņemto namu logus 
aizbarikādēja, no turienes sarkanie šāva ar ložmetējiem, 
kamēr aptrūka munīcijas. Tie, kuri paspēja aizbēgt, laidās 
pāri aizsalušajai Ventai uz Čikstiņciemu un tālāk – uz Popi 
un Dundagu.

Ļoti daudzus saņēma gūstā. Tūlīt sākās nākamais terors. 
Vienīgais vācu kareivis, kam bija izdevies palikt dzīvam, 
tagad uzrādīja savu biedru šāvējus. Vācieši nogalināja ne 
tikai sagūstītos lieliniekus. 25. februārī visus pilsētas vīrie-
šus sadzina Baznīcas laukumā un atlasīja visus, kas tā vai 
citādi sadarbojušies ar lieliniekiem – kaut spaidu kārtā vai, 
piemēram, pārtikas apgādes jautājumā. Nošāva visus, 
šāvieni rībēja vairākas dienas; Ventmalā pie spīķeriem 
starp Ūdens un Kuģinieku ielu, Ganību ielā netālu no pilsē-
tas robežas un blakus ģimnāzijai (tolaik reālskolai) Kuldīgas 
ielā. Gaišā dienas laikā, skolēnu acu priekšā... Nošautos aiz-
veda tikai pēc vairākām dienām. Pēc drausmīgajām zvērī-
bām, ko ventspilnieki pieredzēja nepilna mēneša laikā, visi 
bija kā apstulbuši. Baiļu šoks turpinājās vairākas nedēļas, 
līdz kamēr Ventspilī ieradās Latvijas Pagaidu valdības norī-
kotais komandants Krišjānis un leitnants Sniķeris ar visām 
pilnvarām, kas tābrīža politiskajā situācijā deva tiesības aiz-
stāvēt pilsētas iedzīvotājus un novērst jebkādu turpmāku 
izrēķināšanos.

Jāpiezīmē, ka A. Sniķeris palika Ventspilī un 30. gados tika 
ievēlēts par pilsētas galvu. 
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A U N S
Trauksies uz priekšu tā, ir kā tevī būtu mūžīgais dzinējs. Spēsi 
paveikt vairākus darbus vienlaikus un tādējādi atliks arī brīvais 

laiks, ko veltīt sev un privātajai dzīvei. Brīvajā laikā vajadzētu iziet sabied-
rībā un satikties ar draugiem. Ātri atradīsi kopīgu valodu ar līdzcilvēkiem. 
Nejauša iepazīšanās var pārvērsties lietišķās attiecībās.

V Ē R S I S
Var aktualizēties ārzemju tēma – rasties vēlme doties ceļoju-
mā, iespējas braukt komandējumā vai vienkārši par sevi dos 

zināt radi vai draugi Ārpus Latvijas. Kontakti ar ārzemēm jebkādā veidā būs 
pozitīvi. Labas iespējas parādīt sevi profesionālajā jomā, tas tiks novērtēts 
un var vainagoties ar tālāku karjeras piedāvājumu.

D V Ī Ņ I
Paredzamas daudz un dažādas sabiedriskās aktivitātes. Draugi 
aicinās ciemos, varbūt tiksi aicināts iesaistīties kāda lielāka pasā-

kuma organizēšanā. Šādi darbojoties, jutīsies kā zivs ūdenī. Darbā jāstrādā 
ar iedvesmu, tad daudz paveiksi un daudz sasniegsi. Tajā pat laikā jābūt 
precīzam juridiskos jautājumos.

V Ē Z I S
Nedēļas nogalē būsi noilgojies pabūt savu mīļo un tuvo cilvēku 
kompānijā. Vari sarīkot ģimenes pusdienas, uzaicināt arī tuvus 

draugus. Omulībā un sirsnīgās sarunās laiks paies nemanot. Tas dos jaunu 
enerģijas lādiņu nākamajai nedēļai, kas darbā vai biznesā solās būt sprai-
ga. Var nākties pieņemt radikālus lēmumus.

L A U V A
Tev ir viedoklis, un tas ir labi. Tikai mazliet jāpadomā, kā to darīt 
zināmu. Ja darba vidē kaut kas nenotiek pēc tava prāta, nerī-

ko skandālu. Tas situāciju neatrisinās. Ar smaidu un pacietīgu skaidrošanu 
panāksi, to, ko vēlies. Brīvdienās jauka laika pavadīšana ar draugiem un 
mīļiem cilvēkiem. Diezgan labi darbosies intuīcija.

J A U N A V A
Svarīga privātā dzīve. Ja tev šobrīd nav otrās pusītes, tad ir īstais 
laiks atvērt sirdi mīlestībai. Varbūt jau pēc nedēļas Valentīndienu 

varēsi atzīmēt ar kādu kopā. Pāriem derētu uzprišināt attiecības, sarīkojot 
romantisku pasākumu. Jaunajā nedēļā sekmīgi nokārtosi lietišķos jautāju-
mus. Darbā iespējami jauni kontakti un uzdevumi.

S V A R I
Intuīcija un izpratne par situācijām, kas ļoti palīdzēs darba lietās. 
Sekmīgi atrisināsi jautājumus, kas kādu laiku „buksējuši”. Vari 

sākt jaunus projektus un ar radošu pieeju iekustināt lietišķās tēmas. Brīvo 
laiku labprāt pavadīsi mājās. Sekmīgs laiks pārkārtojumiem, uzlabojumiem 
un interjera izdaiļošanai. Stila sajūta tev no dabas dota.

S K O R P I O N S
Ja prātā nāk domas par mācībām, tad jāķeras klāt. Prāts atvērts 
jaunām zināšanām. Varbūt tās ir pat noteikti nepieciešamas, lai 

varētu spert kādu soli uz priekšu darba jomā. Pienākumu netrūks, tomēr 
domas laiku pa laikam kavēsies pavisam citās tālēs. Dvēselē romantiskas 
vēsmas – ir kā zem sniega jau rodas pirmo sniegpulksteņu asni.

S T R Ē L N I E K S
Daudz jaunu plānu, plašs skatījums uz situācijām un izpratne 
par apkārt notiekošo. Sabiedrībā spīdēsi ar erudīciju un inte-

lektu. Sekmīgs laiks komandējumam vai pieredzes apmaiņas braucienam. 
Svarīgu vietu ieņems finanšu tēma, lūkojies kur un kā vari pavairot ienāku-
mus. Iespējams noslēgt ilgtermiņa darījumus.

M E Ž Ā Z I S
Starosi pievilcībā, ar smaidu atvērsi durvis uz cilvēku sirdīm un 
apkārt virmos daudz pozitīvu emociju. Var rasties kādas simpāti-

jas. Tajā pat laikā darbā būs daudz pienākumu, kurus veiksi ar visaugstāko 
atbildības sajūtu. Tas atnāks atpakaļ materiālā izteiksmē. Brīvdienās ieplā-
no savrīgus mājas darbus, viss ies no rokas.

Ū D E N S V Ī R S
Brīvdienas domātas, lai atpūstos un baudītu dzīvi. Pēkšņi var 
uzrasties draugi ar aizraujošiem laika pavadīšanas priekšliku-

miem. Ej un izklaidējies! Profesionālajās lietās galvā rosīsies dažādas inte-
resantas domas. Iesaisties jaunos projektos un paļaujies uz savu intuīciju, 
izdosies tas, par ko citi brīnās.

Z I V I S
Nedēļas nogalē lielisks laiks, lai veidotu jaunas pazīšanās, 
apmeklētu kultūras pasākumus un ballētos. Atpūties un par 

nopietnām lietām nedomā, gan jau atkal klāt būs jaunais darba cēliens, 
kurā īpaši aktualizēsies finanšu tēma. Nekautrējies apspriest atalgojuma 
jautājumus. Sekmīgs laiks, lai plānotu kādus lielākus pirkumus.
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Psihoterapeits saka savam jauna-
jam pacientam: 
- Tā kā jūs pie manis esiet atnācis 
pirmo reizi, pastāstiet man 
visu no paša sākuma! 
- Ar lielāko prieku! Iesākumā 
es radīju pasauli...

Psihiatra kabinetā ārsts jautā: 
- Par ko sūdzaties? 
- Man visu laiku liekas, ka man 
kāds seko. 
- Un sen jau jums tā liekas? 
- No tā laika, kad izbē-
gu no cietuma.

Dēls vaicā tēvam ceļu inspektoram: 
- Tēti, jūs baidāties no automobi-
listiem? 
- Kāpēc? Tie ir viņi, kas no mums 
baidās! 
- Kāpēc tad jūs uz ceļa no 
viņiem slēpjaties krūmos?

Kāds vīrietis, iepazinies ar jauku 
sievieti, saka viņai: “Gribi, lai mēs 
braucam ar lielu limuzīnu, kam ir 
personīgais šoferis?” 
Sieviete: “Jā gribu, ļoti!” 
Vīrietis: “Tad sagaidīsim autobusu. “

- Tēti, es uztaisīju vijoli, pats savām 
rokām! 
- Uh kāds man talantīgs un meis-
tarīgs dēls! Bet no kurienes tev stī-
gas? 
- No klavierēm aizņēmos.

Aiziet vīrs pie seksopataloga. 
- Nu, no kādām izvirtībām jūs cie-
šat? 
- Dakter, jūs ko? Es tās baudu...

Divi viscaur sasaitēti guļ slimnīcā. 

Viens prasa otram: 
- Kas ar tevi notika? 
- Izkritu no sestā stāva, un tu? 
- Vajag skatīties, kur krīti!

-Māmiņ, kāpēc tētis tik ātri skrien? 
-Aizveries un aiztaisi bišu stropu!

Vakar man bija neaizmirstams 
seksuālais vakars... Viņa sarka-
nā apakšveļā zīda gultā un es pre-
tējās mājas logā ar binokli...

Jaunā krieva jaunā sieva taisnojas: 
- Tu zini, es nolēmu ieiet pirma-
jā veikalā, kas pagadījās ceļā. Tas 
bija “Jaguar” salons, un man bija 
neērti nākt laukā bez pirkuma!

Psihoanalītiķis pēc pārrunām ar 
pacientu: 
- Man ir divas atziņas, viena laba 
otra slikta, 
sākšu ar slikto – jūsos mīt apslēptas 
homoseksuālas tieksmes. 
un tagad labā – ... 
Pacients: 
- Ai, kāda vēl tur labā... 
Ārsts: 
- Jūs esat tīri simpātisks...

Sieva vīram: 
- Vai tevi nemaz neinteresē kāpēc 
es raudu? 
- Interesē, bet nau-
das man tāpat nav!

Satiekas divas draudzenes. 
- Kā Tu esi notievējusi? 
- Mani vīrs krāpj. Ļoti pārdzīvoju. 
- Nu, tad šķiries! 
- Nevaru, man vēl jānomet 3kg.

Sarunājas divi šoferi: 

- Vakar nopirku jaunu antiradaru! 
- Un kā ir? 
- 300 metrus pirms policijas 
posteņa tas sāk īdēt “sagata-
vo naudu, sagatavo naudu”!

Sieva sākusi pieņemties svarā, 
tāpēc aizgājusi pie ārsta. 
Pēc tam stāsta vīram: 
- Tas nav nekas traks. Ārsts teica, 
ka vairāk jākustas. Piemēram, divas 
reizes nedēļā aiziet līdz Gaiziņam 
un atpakaļ. 
- Tas taču ir tik tālu, līdz Gaiziņam. 
Varbūt var kaut ko citu darīt? 
- Nu, mēs varam arī ar Tevi piecas 
reizes dienā nodarboties ar seksu. 
- Patiesībā tas Gaiziņš ir 
ar roku aizsniedzams!

Policijas iecirknī ieskrien aizelsies 
vīrietis: 
- Lūdzu, arestējiet mani, es iesitu 
sievai! 
- Vai viņa mirusi? 
- Nē, pat skrambas nav. 
- Tad jau nieki vien. Varat iet! 
- Ne par ko, viņa ir 
tepat aiz durvīm!

Pludmalē. 
- Sakiet, vai tas ir jūsu dēls, kas 
manā peldcepuē ber smiltis? 
- Nē, manējais ir tas, kas pārbauda, 
vai jūsu radio skan arī zem ūdens!

- Kāpēc piekāvāt sievasmāti? 
- Kad viņa gāja gulēt, sieva 
teica : ja viņai uzlaidīsies muša, 
nemodini, bet sit nost!

Pie psihiatra: 
- Tātad jūs apgalvojat, ka ar prie-
ku maksājat nodokļus? Un sen jau?

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM VENTSPILS PILSĒTAS MĀJASLAPĀ VENTSPILS.LV.

Kopš aizgājusi vecā sētniece, Kuldīgas ielā 23 jau vairākus mēnešus ir problēmas ar sētnieku un kāpņu telpu 
uzkopēju. It kā maksājam “Ventspils nekustamajiem īpašumiem” par sētnieku, bet nekas netiek tīrīts. Ir viens 
vienīgs bardaks.

PSIA “VENTSPILS NEKUSTAMIE ĪPAŠUMI” OFICIĀLĀ ATBILDE.

Pašvaldības SIA “Ventspils nekustamie īpašumi” darbinieki ir veikuši sētnieces darba kvalitātes pārbaudi, un tika 
konstatēts, ka sētniece vairākas dienas nebija veikusi savus pienākumus. Pašlaik tiek lemts jautājums par discip-
linārsoda piemērošanu. (..)

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE.
Ar “bardaku” ir jācīnās. Tas nu ir fakts. Un tāpēc, domājams, ir vesela virkne realizējamu pasākumu. Piemēram, 
izveidot darba grupu (apmaksātu) no deputātiem, kas novērtē “bardaka” apmēru. Tad otru darba grupu (apmak-
sātu), kas izstrādātu priekšlikumus vainīgās sētnieces darba apraksta izvērtējumam. Tad vēl vienu darba grupu 
(apmaksātu), kas izstrādātu saistošos noteikumus “bardaka” likvidēšanai... u.t.t. It kā jau, protams, varētu vien-
kārši to pagalmu Kuldīgas ielā 23 un kāpņu telpas uzkopt... Bet tad tas noteikti nebūtu tik efektīvi un sistēmiski. 
Visam jānotiek, tā teikt, kā pieklājas...



ОВЕН
Вы будете необыкновенно энергичны, словно вечный двигатель. Вы 
сможете сделать несколько дел одновременно, поэтому у вас оста-

нется свободное время для себя и близких. Стоит выйти в свет и встретиться 
с друзьями. Вы будете легко находить с окружающими общий язык. Случайное 
знакомство может перерасти в деловые отношения. 

ТЕЛЕЦ
Актуальной станет тема зарубежья – возникнет желание отпра-
виться в путешествие, может появиться возможность поехать в 

командировку или просто дадут о себе знать родственники или друзья, про-
живающие за пределами Латвии. В любом случае, это принесет положитель-
ные эмоции. Представится возможность показать себя в профессиональной 
сфере, что получит позитивную оценку и может увенчаться предложением, 
касающимся карьеры. 

БЛИЗНЕЦЫ
Ожидается много разнообразных общественных мероприятий. 
Друзья будут звать в гости, возможно, поступит предложение высту-

пить в качестве организатора мероприятия. Вы будете чувствовать себя как 
рыба в воде. Если будете работать с вдохновением, то многого удастся добить-
ся. В этот период необходима точность в юридических вопросах. 

РАК
В конце недели возникнет непреодолимое желание побыть с люби-
мым человеком и в компании близких людей. Можете устроить 

семейный обед, пригласить близких друзей.  В задушевных беседах и уютной 
обстановке время пролетит незаметно. Это подарит новый заряд энергии на 
следующую рабочую неделю, которая обещает быть напряженной. Возможно, 
придется принимать радикальные решения. 

ЛЕВ
У вас есть свое мнение, и это хорошо. Только нужно немного поду-
мать, как заявить об этом. Если на работе не все происходит так, как 

вам того хотелось бы, не устраивайте скандал. Это не решит ситуацию. Улыбка 
и терпение помогут вам добиться желаемого. В выходные лучше всего провести 
время с друзьями и теми, кто вам приятен. Хорошо работает интуиция. 

ДЕВА
Важна личная жизнь. Если у вас еще нет второй половинки, то самое 
время открыть сердце для любви. Возможно, уже через неделю 

вам будет с кем отметить День Валентина. Парам стоит освежить отношения, 
устроив романтическое мероприятие. На новой неделе удастся успешно ула-
дить деловые вопросы. На работе возможны новые контакты и задачи. 

ВЕСЫ
Интуиция очень поможет в рабочих вопросах. Удастся справиться 
с теми делами, которые долгое время «буксовали». Можете начи-

нать новые проекты и решать деловые вопросы, используя творческий подход. 
Свободное время вы с радостью проведете дома. Удачное время для переста-
новки и улучшения интерьера. Чувство стиля у вас от природы. 

СКОРПИОН
Если вы думали об учебе, то сейчас самое время ею заняться. Ваш 
разум открыт для знаний. Вероятно, это даже необходимо, чтобы 

можно было сделать шаг вперед в профессиональной сфере.  Обязанностей 
будет достаточно, но время от времени ваши мысли будут далеко. В душе 
– романтические веяния, словно из-под снега уже пробиваются первые 
подснежники. 

СТРЕЛЕЦ
Много новых планов, широкий взгляд на ситуации и понимание 
происходящих вокруг процессов. В обществе вы блеснете эруди-

цией и интеллектом. Удачное время для командировок или поездок по обмену 
опытом. Важное место будет занимать финансовая тема, подумайте, где и как 
вы могли бы получить дополнительный доход. Появится возможность заклю-
чить долгосрочные сделки. 

КОЗЕРОГ
Вы будете излучать привлекательность, своей улыбкой открое-
те двери к людским сердцам, вокруг много положительных эмо-

ций. Могут возникнуть симпатии. В то же время на работе будет множество 
обязанностей, которые вы будете выполнять с большой ответственностью. 
Затраченная энергия вернется к вам в материальном выражении. В выходные 
можете запланировать важные домашние дела, все получится. 

ВОДОЛЕЙ
Bыходные существуют для того, чтобы отдыхать и наслаждаться 
жизнью. Неожиданно могут появиться друзья с захватывающими 

предложениями времяпрепровождения. Идите и развлекайтесь! В професси-
ональной сфере вас посетят различные интересные мысли. Принимайте уча-
стие в новых проектах, полагайтесь на свою интуицию, вам удастся то, чему 
другие смогут только удивляться. 

РЫБЫ
В конце недели прекрасное время для новых знакомств, посе-
щения культурных мероприятий или вечеринок. Отдохните и не 

думайте о серьезных вещах. Впереди активная работа, станет актуальной 
финансовая тема. Не стесняйтесь обсуждать вопросы оплаты труда. Удачное 
время, чтобы запланировать дорогостоящие покупки. 
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По вокзалу ходит мужик и кричит: 
- Инфекция! Инфекция! 
К нему подходит милиционер : 
- В чем дело, гражданин? 
- Да я жену ищу. 
- Почему сеете панику? 
- А что же, я жену должен, как 
дома, заразой называть?

- Я на днях открываю новое дело и нереально раз-
богатею. 
- Вы бизнесмен? 
- Нет, я прокурор.

Гаишник останавливает невзрачную машину. 
Водитель сильно испуган. Гаишник: 
- Всё нормально, шеф. Трос есть? 
Водитель облегчённо: 
- На заднем сиденье, под тёщей. 
Гаишник, пошарив на заднем сиденье: 
- Никакой тёщи здесь нет, только какой- то тяжелый 
мешок. 
Водитель: 
- Вот-вот, под ним и ищите.

- А ведь я полюбил тебя, дорогая, за твою кулинар-
ную ленту в соседях! Там такие изысканные блюда! 
- Дорогой..., готовь борщ молча. 
Эти рецепты были для тебя.

Есть три места, в которых содержатся люди 
не способные отвечать за свои поступ-
ки: детский сад, дурдом и правительство.

- Привет, подруга, как дела? 
- Как тебе сказать... Приходится каждый день 
общаться с адвокатом. 
- Что-то серьезное случилось? 
- Я вышла замуж за адвоката.
 
Жена вся в слезах говорит мужу: 
- Я целый месяц говорю тебе, что мне не 
нужны дорогие подарки на день рожде-
ния, а ты все равно о нем забыл!

- Мама, а правда, что куриный супчик помогает при 
простуде? 
- Да, дочка. 

- А почему? 
- Потому что в курочке много антибиотиков.

У терапевта. 
- Доктор, у меня живот сильно болит, и вообще нехо-
рошо мне. 
- А что случилось? 
- Ягодки в лесу съел. 
- Какие ягодки? 
- Да как-то не разглядел. 
- Ну, это не ко мне, это к окулисту.
 
Одна сказала: «Мне тут такого нагада-
ли: красивого, умного, доброго, смело-
го, верного... Наверное, собаку заведу».

Банк спермы. 
- Вот, возьмите журналы… 
Через 25 минут: 
- Извините, у меня вопрос: «Древнегреческий 
философ, 6 букв, вторая – «О»?

Умирает старый дед. Перед смертью спрашивает у 
старухи: 
- Старуха, у нас 10 сыновей. Все они друг на 
друга похожи, как две капли воды, кроме одного. 
Признайся, ты мне изменяла? 
- Да. 
- Тогда признайся, кто отец этого сына? 
- Ты.

Разговаривают три мужика. Один: 
- Прикиньте, зашел с подругой в магазин, и ей на 
глаза попались такие сексуальные трусики... Мне это 
стоило 300  евро. 
Второй: 
- А я зашел с женой в магазин, так ей на глаза попа-
лись трусики с бриллиантами.... Мне это стоило 
штуку баксов... 
Третий: 
- А моей жене на глаза попались трусики, так, обыч-
ные, ничего особенного... Мне это стоило 300 тысяч 
и развод... 
Первый и второй: 
- А в каком магазине она их нашла? 
Третий: 
- В каком магазине.... Она их под 
нашей кроватью нашла.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ВЕБ-САЙТЕ ВЕНТСПИЛСА VENTSPILS.LV.
С того момента, как ушла старая дворник, на улице Кулдигас, 23 уже несколько месяцев проблемы с дворником 
и уборщицей подъездов. Вроде как платим за дворника “Ventspils nekustamie īpašumi”, но ничего не убирается. 
Везде один бардак.  
ОФИЦИАЛЬНЫЙ ОТВЕТ ПРЕДПРИЯТИЯ САМОУПРАВЛЕНИЯ ООО “VENTSPILS NEKUSTAMIE 
ĪPAŠUMI”:
Работники предприятия самоуправления ООО “Ventspils nekustamie īpašumi” провели проверку качества работы 
дворника и было констатировано, что дворик в течение нескольких дней не выполняла своих обязанностей. В 
настоящее время решается вопрос о дисциплинарном взыскании. (..)

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
С «бардаком» нужно бороться. Это факт. И поэтому, думается, есть целый ряд реализуемых мероприятий. 
Например, создать рабочую группу (оплачиваемую) из депутатов, которые определят размер «бардака».  Затем 
вторую рабочую группу (оплачиваемую), которая разработала бы предложения для оценки рабочего задания 
виновной дворничихи. Затем ещё одну рабочую группу (оплачиваемую), которая разработала бы обязательные 
правила для ликвидации «бардака», и т. д. Конечно, можно было бы просто этот двор на улице Кулдигас, 23 и 
подъезды взять и убрать… Но тогда это, безусловно, не было бы так эффективно и систематически. Всё должно 
происходить, так сказать, как положено…
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легко. И порой бесконечно трудно. Нужно только найти в себе 
силу воли отказаться от вредных привычек, соблюдая обще-
принятые принципы морали, уважать себя и других. Тогда упо-
рядочивается и духовный мир человека, и физическое тело. 
В принципе – ничего сложного, об этом говорит и советует и 
латышская мудрость: “ ...visi man labi bija, Ja es pati laba biju” 
(«всё было хорошо у меня, если я сама хорошей была бы»). 
И всё же уже более десяти лет он следует практике самосо-
вершенствования, основанной на системе Будды, которая воз-
никла в Китае несколько тысяч лет назад и с которой широкую 
общественность своей страны в конце прошлого века познако-
мил Мастер Ли Хунчжи. Нормундс с популярной версией этого 
учения познакомился в 2007 году, когда, подаренная мамой, 
в его руках оказалась книга “Faluņgun” на латышском языке, 
которая является введением в учение Фалунь Дафа. 

Я прочёл и понял, что в книге в единую систему собраны все 
мудрости самосовершенствования, с которыми раньше я стал-
кивался в других источниках и которым старался следовать. 
Симпатичным и приемлемым было то, что, чтобы совершен-
ствоваться согласно Фалунь Дафа, не нужно что-то радикально 
менять в своей жизни,  потому что совершенствование может 
происходить и в обществе, и на работе, и дома, остаётся толь-
ко соблюдать описанные Мастером принципы в каждом своём 
поступке  и в мыслях», – Нормундс допускает, что стремление 
совершенствоваться в духовном и физическом плане, а не в 
понимании карьеры, у него, наверное, является врождённым, а 
Фалунь Дафа эту энергию молодости в последние десять лет 
направило в более спокойное и глубокое русло.   

 
КОГДА ПОЗНАЁШЬ СЕБЯ, ПОНИМАЕШЬ ДРУГИХ 

«Этим я не хочу сказать, что до того, как познакомился уче-
нием Фалунь Дафа, я жил праздно и бесцельно. Подобно как 
и многие другие мои ровесники, старался получить образо-
вание, занимался спортом, пытался найти интересную рабо-
ту, находить время для отдыха, для семьи и близких.  И для 
патриотической деятельности, которой я считаю участие в 
течение более чем двадцати лет в земессардзе.  Всё это было 
хорошо и правильно, но благодаря практике самосовершен-
ствования, основанной на системе Будды, кроме материально 
и эмоционально измеримых вещей я получил что-то гораздо 
более важное, возможно, не совсем характерное для латы-
шей – внутренний покой, придя в гармонию со всем окружаю-
щим миром. Познавая себя, я лучше понимаю других.  В то же 
время улучшая своё здоровье и расширяя кругозор. Потому 
что эта практика сочетает в себе как духовное обогащение 
характера, так и физические упражнения, которые, к тому же, 
очень медленные и плавные, их легко выполнять в любом 
возрасте и любому человеку в любой стадии подготовки тела.  

РАССЧИТЫВАТЬ ПРАГМАТИЧНО, ЭТО ОКУПАЕТСЯ 
«Занятия практикой всем доступны бесплатно, так же, как 

и все тексты учения Фалунь Дафа в интернете», – Нормундс 
не скрывает, что в случае необходимости для оплаты нагляд-
ных материалов, костюма и распечаток он готов жертвовать, а 
иногда и жертвует свои деньги. Улыбнувшись, говорит, что это 
справедливо, если подсчитать, сколько денег экономят участ-
ники практики совершенствования, бросая дорогое и вредное 
для здоровья употребление алкоголя и табака, не поддава-
ясь другим плохим привычкам, которые убивают собственное 
здоровье и здоровье близких, не используя услуги медиков 
просто потому, что в них нет необходимости; обеспечивая воз-
можность длительной и стабильной работы, потому что урав-
новешенные, ответственные и позитивные люди востребова-
ны всегда и везде. 

Нормундс просит понять, что и до знакомства с учением Ли 
Хунчжи он много работал и многого достиг благодаря сове-
там матери, собственной настойчивости и помощи друзей.  
Но сущность древней китайской мудрости, которую обобщил 
Мастер, придаёт процессу самосовершенствования челове-
ка гораздо более широкий, можно сказать, общечеловеческий 
смысл: делая себя лучше, лучше становится весь мир. 

«Это учение распространяется от сердца к сердцу, сейчас 
его последователей можно встретить в более чем 100 стра-
нах. К сожалению, безжалостное и преступное преследование 
практикующих учение Фалунь Дафа началось в самом Китае, 
так как его руководители в движении самосовершенствования 
видят угрозу своему авторитету.  Миллионы людей во всем 
мире обеспокоены этим и встали на его защиту», – Нормундс 
рассказал, что подписи для представления китайским учреж-
дениям власти собираются также в Вентспилсе, а 13 и 23 фев-
раля активисты Фалунь Дафа в центре города проведут меро-
приятия поддержки преследуемых.                                   

ОГУРЦЫ, ПОМИДОРЫ, ПОРОШКООБРАЗНЫЙ ДЫМ 
Ранее детство Нормунда прошло в Айзпуте, в 1-й класс он 

пошёл в Лиепае, а дальнейшее обучение продолжил в волости 
Зуру и в Вентспилсе, так как мама по семейным обстоятель-
ствам из Южной Курземе переселилась в Варвскую волость. 

«Она была специалистом по сельскому хозяйству, рабо-
ту нашла в местном садоводстве, и многие мои дни и вече-
ра проходили, когда я помогал ей в выращивании огурцов и 
помидоров.  Свободное время вместе с друзьями проводил на 
Венте, сейчас самому удивительно, как не случилось несча-

C Истиной, Добротой, Терпением

стье, так как на воде никто за нами не присматривал.  А само-
стоятельность у меня в крови – в начальную школу в первый 
день маме не разрешил себя проводить, в то время это ещё 
разрешалось делать.   

Тогда ни компьютеров, ни мобильных телефонов не было, 
стрелять в тринадцатилетнем возрасте учился не на экра-
не, как сегодняшние тинэйджеры, а по-настоящему, из охот-
ничьего ружья, это можно было делать в совхозном тире. 
Подтверждением «наработок» того времени сейчас являются 
дипломы  о почётных местах на местных городских соревно-
вания по стрельбе из пистолета типа «Макаров» и победе на 
соревнованиях 46-го батальона Земессардзе с использовани-
ем  ударного ружья», – из своего опыта и как человек, у кото-
рого также образование юриста, Нормундс позитивно оцени-
вает полемику о том, с какого возраста молодым людям можно 
законно доверить смертельное оружие, так как однозначного 
ответа на этот вопрос, с его точки зрения, нет.  

САМИ ПОКУПАЛИ, САМИ ПИЛИ 
«После основной школы я поступил в Булдурский садо-

водческий техникум. Когда учеба там закончилась, пришёл 
конец и совхозу «Вентспилс». Его садоводческому хозяй-
ству мои знания молодого агронома больше были не нужны. 
Согласился в Риге переквалифицироваться на бармена, так 
как у них в то время работы хватало. Вначале поработал в 
столице, потом получил место в Вентспилсе, и, наверное, 
какая-то высшая сила уберегла меня от профессиональной 
болезни – алкоголизма. С теперешним опытом понимаю – 
предлагать людям за свои деньги покупать алкоголь – амо-
рально, тогда я так совсем не думал, да и сам не был строгим 
трезвенником», –  Нормундс рассказал, что на этой, доволь-
но интересной и достаточно прибыльной работе барменом он 
долго не задержался, так как появилась возможность перейти 
на что-то более серьёзное.

ЧЕРЕЗ ДУХОВНОЕ И ФИЗИЧЕСКОЕ ЧИСТИЛИЩЕ 
«Начал работать охранником в серьёзной фирме “Ventspils 

nafta”, где было обеспечено дополнительное обучение в 
стрельбе, в боевых искусствах и в других, связанных с гаран-
тированием безопасности людей и вещей, навыках.  Через 
какое-то время я почувствовал себя достаточно знающим и 
ответственным, чтобы взять на себя обязанность по охране 
конкретных лиц, и делаю это уже в течение двадцати лет. К 
счастью, до сих пор на работе не приходилось применять ору-
жие, приёмы самбо или каратэ, но я к этому всегда готов. В то 
же самое время стараюсь нейтрализовать агрессивность про-
тивника своим спокойствием, и обычно это удаётся», – охран-
ник признаёт, что в плане самоконтроля ему много дало учение 

Фалунь Дафа. Он пояснил, 
что это учение помогает 
ему также, например, на 
соревнованиях по стрель-
бе, где нужно уметь 
соблюдать спокойствие и 
концентрироваться.   

«Конечно, навыки, необ-
ходимые в разных экстре-
мальных ситуациях, можно  
натренировать и без сове-
тов китайских авторов, но 
Фалунь Дафа предлагает  
освоить духовную и физи-
ческую гармонию просто и 
легко, в то же время под-
готавливая практикующих-
ся духовно к тому, чтобы 
выдержать самые тяже-
лые испытания», – Нормундс рассказал о пережитом во время 
службы в земессардзе, когда он участвовал в военных патру-
лированиях, в соревнованиях и тренировках, когда  для выпол-
нения заданий приходилось мобилизовать  последние ресурсы 
своей душевной силы воли и физической выдержки. 

«Есть случае, когда приходится брать на себя обязанно-
сти командира группы, и тогда ещё более сложной ситуа-
цию делает ответственность за товарищей по команде, кото-
рых нельзя бросить в беде, чтобы ни случилось. Самому 
трудно оценить, насколько хорошо это иной раз получает-
ся», – рассказывает Нормундс, скромно показывая на кучку 
Благодарностей, Похвальных и Почётных грамот, в том числе 
от командира Национальных вооруженных сил за успешное 
участие в соревнованиях военных патрулей Земессардзе 
“Veneto 2007” в Италии и медали «За службу в земессардзе», 
врученной командиром Земессардзе ЛР. 

ЕДИНЫ… СТОИТ ПОДУМАТЬ 
«Рискую быть субъективным, но последние десять лет, кото-

рые условно окрасились в желтый цвет Фалунь Дафа, также 
принесли мне больше гармонии с моими близкими. Прежде 
всего с мамой, которая, подарив мне книгу о Фалунь Дафа, 
косвенно подтолкнула меня активизировать самосовершен-
ствование, и сейчас рада возвращению прежней сердечности. 
Я помирился с отцом и его семьёй (сейчас он уже ушёл в мир 
иной, родительские пути разошлись, когда я ещё не родил-
ся). Стараюсь быть ближе с дочерью, которая с мамой живёт 
отдельно. Она хорошо учится в школе, в этом году закончит 
9-й класс и, как и я, любит путешествовать. Пообещал дочери 
поездку в город её мечты – Рим, где она сможет отметить свой 
день имени. Не скрою, на такого рода поступки меня в самом 
прямом смысле побуждает учение Фалунь Дафа, настойчиво 
мотивируя освоить ещё неистраченные и постоянно попол-
няющиеся ресурсы человеколюбия, честности и внутренней 
гармонии. Не только по отношению к своим любимым, но и к 
соседям, коллегам и чужим людям.   

В любом случае, я хотел бы, что бы это испытали многие, 
поэтому вместе с единомышленниками не боимся участво-
вать в шествии в часть праздника города с символикой Фалунь 
Дафа; поэтому я уже многие годы в заметной одежде делаю 
упражнения и медитирую в публичном месте. Пусть люди 
видят и выбирают – возможно, и они хотят достигнуть гармо-
нии и быть счастливыми таким способом? “Единство в мно-
гообразии» – ведь именно такой новый девиз Европейского 
Союза», – Нормундс не пытается навязывать кому-то свою 
убеждённость, а предлагает подумать. 

Нормундс с мамой и сестрой Даце.

Нормундс – дошкольник.

Нормундс демонстрирует упражнения в сквере, в центре города.
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И снова конец недели, но чем 
заняться на этот раз? Кажется, 
что эти выходные нужно прове-
сти под знаком спорта. Если не 
самим заняться спортом, то хотя 
бы поддержать наших вентиней 
на спортивных площадках!  

С иноптики обещают 
нам эти выходные не 
совсем такими, как 
полагалось бы в сере-
дине зимы – а именно, 

оттепель и дождь. Можно отпра-
виться на большую лыжную гору в 
Парке приключений, так как трасса 
обязательно будет ещё открыта. Не 
совсем так, что в первые несколь-
ко тёплых дней трассу сразу же 
закроют, хотя – поди знай.  И всё 
же дождь и плюсовая температу-
ра воздуха не станут препятстви-
ем для того, чтобы наслаждаться 
катанием на лыжах, значит – впе-
рёд, потому что выглядит, что зим-
ние радости в этом году долгими 
не будут. 

Если вы всё же сами не хотите 
заняться спортом, то в эти выход-
ные пройдут сразу четыре спортив-
ных мероприятия, где спортсме-
нам очень нужна будет наша под-
держка. К тому же, все мероприя-
тия можно прекрасно объединить. 
Прежде всего, в субботу, 2 фев-
раля, в 15 часов в Парвентском 
холле центральный матч Первой 
лиги чемпионата Латвии за пози-
цию лидеров: нынешние чем-
пионы ВК «Вентспилс» при-
нимают лидеров – команду из 
Вецумниеки. Победа будет озна-
чать первое место в таблице! На 
два часа позже в главном спор-
тивном холле очередной матч 
Латвийско-Эстонской объединён-
ной лиги, в которой уже 18 победу 
подряд попытается одержать БК 
“Вентспилс». Победу в феноме-
нальной серии вентини надеются 
одержать в матче против Огрского 
клуба. В свою очередь в воскре-
сенье, в 11 часов в Парвентском 
холле матч 1 лиги чемпионата 
Латвии по футболу в помещениях, 
в котором команда Вентспилсской 
Высшей школы будет играть про-
тив лидеров – ФК «Tukums 2000/
TSS». А в 15 часов приходите 
в ледовый холл и поддержите 
наших бравых хоккеистов! Ваша 
поддержка будет особенно нужна, 
потому что «ВЕНТА 2002» прини-
мает лидеров чемпионата Латвии 
– даугавпилсский «Динабург». 
Необходима только победа, чтобы 
догнать противников.  

Видите, какой спортивный конец 
недели, не так ли? Вы спросите, 
а как же с культурой?! Конечно, 
есть и культурные мероприя-
тия! На этот раз советуем посе-
тить мероприятие, где интерес-
ный рассказ услышат ваши дети 
и внуки, а также вы сами сможете 
погрузиться в детские воспоми-
нания. Вентспилсский танцеваль-
ный ансамбль «Лиедагс» подгото-
вил спектакль по мотивам романа 
«Дети капитана Гранта» известно-
го французского писателя Жюля 
Верна. Ну кто не знает этот увле-
кательнейший сюжет! Помните, 
всё начинается с найденной 
бутылки. Где искать несчастно-
го капитана Гранта? Найдут ли 
дети капитана своего отца? Как 
путешественникам удастся прео-
долеть все препятствия, связан-
ные с природными явлениями, 
хищными зверями, людоедами?  
Спектакль в воскресенье, 3 фев-
раля, в 15 часов, в театральном 
доме «Юрас варты». 

Займёмся 
спортом!

Первая Мировая война оставила огромные разрушения в нашем городе. Были эвакуиро-
ваны и разграблены порт и заводы, электростанция, учреждения, школы и даже церкви.  

Мороз, голод и террор 
В эти дни сто лет назад

П осле немецкой оккупации летом 
1915 года прежнее городское 
правление разогнали и вместо 
него назначили только местных 
немцев, на других важных долж-

ностях также были только немцы, к тому 
же, из тех, кто в довоенные годы с особен-
ной ненавистью относился к вентспилсским 
латышам. Вот что в 1926 году писал некий 
человек, переживший войну: «Жителей в 
городе осталось ничтожно мало, около тыся-
чи человек. Дороговизна в городе большая, 
сильно ощущается нехватка продуктов, пото-
му что Шторхенс (имеется в виду назначен-
ный немцами концессионер продовольствен-
ного обеспечения Карл Шторр) не может обе-
спечить всех жителей. Из деревни в город 
очень редко заезжает какой-нибудь остав-
шийся латышский мужичок на своей кляче, 
которую не отобрали немцы. Городской 
рынок совершенно пуст. Моральное состо-
яние оставшихся латышей близко к отчая-
нию, везде нужда, везде вседозволенность 
немцев; на каждом шагу приходится боять-
ся расправы со стороны немцев. Немецких 
войск в городе всего несколько сотен…»  

Такое мрачное настроение и страх цари-
ли более трех лет, конкретно до заключен-
ного в ноябре 1918 года перемирия, одна-
ко завоеватели из Курземе не ушли, ожидая 
соответствующих распоряжений или заклю-
чения мира. Однако избранное новое город-
ское самоуправление и латышскую полицию 
уважали. 

Каждый читатель знает, что прои-
зошло 18 ноября 1918 года; о том, что 
происходило позднее, мы не раз писали. 
Неопределенность перемирия продолжа-
лась до 30 января 1919 года. Днем ранее 
возле Скрунды шли бои батальона Калпака 
против формирований большевиков, кото-
рые стремились захватить власть на всей 
территории Латвии. В этих боях, по заклю-
ченному договору, отдельные подразделе-
ния немецкого ландесвера были союзниками 
Латвийской армии. В свою очередь, Кулдига 
была в руках большевиков, и 30 января они 
вошли в Вентспилс. Начался красный террор. 
В декабре в Вентспилс прибыли полномоч-
ные представители Латвийского Временного 
правительства, организаторы латышской 
полиции Вецкалниньш и Шмитманис вместе 
с новой ротой добровольцев успели оставить 
город, чтобы по морскому побережью отпра-
виться в Лиепаю. Защищать город они не 

могли из-за полного отсутствия оружия.  
Завоеватели захватили все важные учреж-

дения, в том числе, местную типографию, и 
уже на следующий день, 31 января, Военно-
революционный комитет начал издавать 
что-то наподобие газеты под названием 
«Красная Вента», в которой были изложе-
ны идеи большевиков «о светлом будущем»: 
«Латвия – социалистическая советская 
республика (...), Латвийская социалистиче-
ская советская республика принимает без 
изменений основные положения сатверсме 
Российской социалистической Федеративной 
Советской Республики, Конгресс Латвийской 
Социалистической Советской республики 
доверяет диктатуру пролетариата Латвии 
правительству Советской Латвии в соста-
ве 11 членов, которых избирает из своей 
среды Центральный исполнительный коми-
тет Латвии… Печать (имеется в виду герб) 
Латвийской Социалистической Советской 
республики состоит из красной звезды, в 
середине которой изображены коса и молот 
и которая помещена в середину шестеренки 
(...)». Председателем местного исполнитель-
ного комитета избрали Эрнста Карповица, 
всего в исполкоме восемь «членов». 
Учреждения власти и комиссары устрои-
лись в лучших зданиях города, например, 
«народная милиция» – в доме Рейнке на 
улице Дарзу (в более поздний период совет-
ской оккупации там обосновался ЧК; совпа-
дение? – вряд ли). «Достоянием народа» 
провозгласили все здания, стоимость кото-
рых превышала 10 тысяч рублей. 4 февраля 
военно-революционный штаб Вентспилсско-
талсинского района создал военный три-
бунал. В заявлении сказано: «Военно-
революционный трибунал незамедлительно 
начинает свою деятельность. Он рассма-
тривает все дела о невыполнении прика-
зов, шпионаже, контрреволюции, саботаже, 
несоблюдении революционной дисциплины 
и т. д.» 

Большевики взяли в плен почти сотню 
немецких военных, а также много вентспил-
чан, которых причислили к «контрам». Все 
немцы, часть плененных городских жителей 
были расстреляны в первые дни февраля. 
Жителям запретили выезжать из Вентспилса 
в другие города и многие волости без осо-
бого разрешения, покупать и продавать про-
дукты, из-за чего десятки семей пострадали 
от голода. Само собой разумеется, члены 
исполкома, комиссары и другие «освобо-

дители» ни в чем не ощущали недостатка, а также 
винные погреба и другие запасы бывших немец-
ких начальников подчищались без зазрения сове-
сти. Однако этой радости стремительно приближал-
ся конец. 23 февраля в Вентспилс из Москвы при-
был «комиссар Треийс», латыш по национальности, 
который вроде бы был назначен новым начальником 
ЧК советской Латвии. То ли в его честь, то ли по дру-
гой причине, но вместо газетенки «Красная Вента» 
в тот же день был выпущен первый номер газеты 
«Вентспилсский коммунист» (нужно добавить, что 
он оказался единственным; и опять совпадение – 
в период Атмоды в противовес изданию местного 
Народного фронта «Ventas Atmoda» Интерфронт 
издал свое, назвав его «Вентспилсский коммунист»; 
излишне говорить, что и тут был издан лишь один 
номер). В честь комиссара Треийса вечером в зале 
«Дружбы» (ныне Культурный центр) устроили гран-
диозную вечеринку. Веселящиеся большевики и не 
подозревали, что подразделения немецкого ланде-
свера подошли совсем близко к Вентспилсу. 24 фев-
раля, в понедельник, около 9 утра в Галиньциемсе 
стали раздаваться выстрелы – там немцы напали 
на милицейский пост. Красные быстро организова-
лись и направились навстречу нападающим. Первая 
битва произошла возле Красного моста, однако 
ландесвер быстро оттеснил большевиков к городу, 
где начались настоящие уличные бои. Большевики 
забаррикадировали окна занятых зданий, оттуда 
красные стреляли из пулеметов, пока не кончились 
патроны.  Те, кто успел убежать, направились через 
замерзшую Венту в Чикстиньциемс и дальше – в 
Попе и Дундагу. 

Очень многие оказались в плену. Сразу начался 
следующий террор. Единственный немецкий сол-
дат, которому удалось выжить, указал на тех, кто 
убил его соратников. Немцы убили не только плен-
ных большевиков. 25 февраля всех мужчин города 
согнали на площадь Базницас и отобрали всех, кто 
так или иначе сотрудничал с большевиками, напри-
мер, по принуждению или в том, что касалось про-
довольствия. Расстреляли всех, выстрелы раздава-
лись несколько дней; на набережные Венты возле 
лабазов между улицами Уденс и Кугиниеку, на улице 
Ганибу недалеко от границы города и рядом с гим-
назией (тогда реальной школой) на улице Кулдигас. 
Среди бела дня, на глазах у школьников… Убитых 
увезли лишь через несколько дней. После ужасных 
зверств, которые вентспилчане пережили за непол-
ный месяц, все словно обезумели. Шок продолжал-
ся несколько недель, пока в Вентспилс не прибыл 
назначенный Латвийским Временным правитель-
ством комендант Кришьянис и лейтенант Сникерис 
со всеми полномочиями, которые в политической 
ситуации того времени давали право защищать 
жителей города и предотвратить любую расправу. 

Добавим, что А. Сникерис остался в Вентспилсе и 
в 30-е годы был избран главой города. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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Коалиция должна 
договориться о кандидате  
в президенты 
Коалиция должна договориться и 
выдвинуть одного кандидата в прези-
денты, считает премьер Кришьянис 
Кариньш. В парламентских фракци-
ях уже идут переговоры о возможных 
кандидатах. Эксперты подчеркивают: 
важно, чтобы в числе кандидатов не 
оказались те, кто руководствуется лишь 
конкретными интересами, как это было 
в случае с Союзом зеленых и крестьян, 
когда выдвигались претенденты с пло-
хими знаниями иностранных языков и 
со слабым ораторским мастерством. 

Предлагают снизить НДС  
на продукты
Правительству следует ввести пони-
женную ставку налога на добавлен-
ную стоимость на свежее мясо, рыбу, 
яйца и молочные продукты, считают 
представители латвийского крестьян-
ства. Это особенно оценят жители с 
низкими доходами, которые 1/3 часть 
доходов тратят на приобретение про-
дуктов питания. К тому же, снижение 
налога способствовало бы приобрете-
нию местной продукции, чтобы жители 
не выбирали более дешевую и менее 
качественную привозную продукцию. 

Латышское кино заработало 
миллионы 
Возродившееся во время столетия 
Латвийского государства латышское 
кино в прошлом году показало рекорд-
ные кассовые сборы – 2,5 миллиона 
евро. Наиболее кассовым стал фильм 
«Kriminālās ekselences fonds», кото-
рый посмотрели 82 тысячи человек. Он 
собрал 461 000 eвро. Затем следуют 
«Homo novus» (91 тыс. зрителей и 430 
000 евро), «Nameja gredzens» (83 тыс. и 
423 000 eвро). 

Зарубежным специалистам 
нужно платить как минимум 
4000 евро 
Для привлечения зарубежных специа-
листов в латвийские ВУЗы необходимо 
обеспечить им зарплату, по меньшей 
мере, в 4000 eвро «на бумаге», счи-
тает ректор Латвийского университе-
та Индрикис Муйжниекс. Такая сумма 
позволила бы привлечь начинающего 
зарубежного специалиста, в свою оче-
редь, привлечение «человека с име-
нем» обошлось бы значительно доро-
же. Уровень зарплаты местных профес-
соров, если они достаточно загружены, 
в ЛУ составляет 2700–2800 eвро.

Латвия вновь осталась  
без новых электричек
Бюро по надзору за закупками запре-
тило АО «Пасажиеру вилциенс» заклю-
чать договор с испанским предприяти-
ем «Talgo» на поставку 32 новых элек-
тропоездов на сумму 225 млн евро. 
Предприятию поручено устранить 
нарушения, повторно оценить подан-
ные предложения и принять решение 
заново. 

Госбюджет примут в апреле 
В окончательном чтении Сейм может 
принять бюджет этого года в начале 
апреля. Премьер Кришьянис Кариньш 
отметил, что бюджет будет без новых 
налогов и без больших изменений. 
Проект госбюджета планируется подать 
в Сейм 8 марта. Предварительно прави-
тельство должно будет утвердить план 
бюджета, который необходимо будет 
согласовать с Европейской Комиссией.

НОВОСТИ ЛАТВИИ
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статус обвиняемого и которое сейчас рас-
сматривается в суде. Это, в свою очередь, 
позволяет сделать вывод, что новый министр 
охраны окружающей среды и регионального 
развития не будет так терпим, как его пред-
шественник Каспарс Герхардс, к должност-
ным лицам, которые, скажем так, с не совсем 
чистой репутацией. Не зря министр высказал-
ся, что в центре его внимания – руководители 
двух самоуправлений, один из которых – Нил 
Ушаков, а имени второго министр не назвал. 
Не исключено, что им может быть Айварс 
Лембергс. 

Тем временем премьер Кришьянис 
Кариньш, хоть и признает, что «ситуация в 
Риге разрушительная», подчеркивает, что по 
поводу роспуска Рижской думы решать дол-
жен Юрис Пуце. Как будет развиваться ситу-
ация, мы увидим в ближайшие дни, но пока 
в VARAM готовится доклад в связи с планом 
роспуска Рижской думы. Как сказал Ю. Пуце, 
«этот законопроект должен соответствовать 
закону, и исключений быть не должно». По 
сути, это могло бы стать своего рода лакмусо-
вой бумажкой и в отношении Вентспилсской 
городской думы, в которой по поводу допу-
щенных нарушений законов и несоблюде-
ния решения суда о запрете Лембергсу зани-
мать должность председателя думы депутаты 
оппозиции не раз обращались с заявлениями 
в VARAM. При Каспарсе Герхардсе министер-
ство на факты, упомянутые в этих заявле-
ниях, прикрывало глаза.

Однако упомянутые должностные лица не 
единственные, над головами которых сгусти-
лись тучи. «Новая консервативная партия» 
обещает радикальные перемены в обеспе-
чении законности, и известны «кандидаты на 
увольнение», деятельность которых НКП при-
зывает тщательно оценить. В данный момент 
публично названы имена председателя 

Тучи над головами должностных лиц.  
И в Вентспилсе?

За неделю в Латвии зарегистрировано очень широкое и стремительное распростране-
ние гриппа. Особенно резко заболеваемость выросла в Вентспилсе, где за неделю пока-
затель вырос почти в четыре раза и уже значительно превышает эпидемический порог, 
свидетельствуют данные мониторинга Центра профилактики и контроля заболеваний. 

Эпидемия гриппа в Вентспилсе, болезнь 
распространяется очень быстро

Е сли неделю назад Вентспилс 
еще находился за эпидемиче-
ским порогом, то сейчас интен-
сивность гриппа уже значитель-
но выше, чем сто случаев на 100 

000 жителей. Этот пока-
затель достиг 281,4 слу-
чая на 100 000 жите-
лей. За короткое время 
в Вентспилсе зафикси-
рован четвертый самый 
высокий показатель рас-
пространенности эпиде-
мии гриппа. Самая высо-
кая интенсивность гриппа 
зарегистрирована в Риге 
– 438,5 случая, Валмиере 
– 425,3 случая, в Резекне 
– 396,2 случая на 100 
000 человек. Среди горо-
дов республиканского 
значения эпидемический 
порог не достигнут толь-
ко в Лиепае (56,2 случая) 
и Екабпилсе (не зареги-
стрировано ни одного 
заболевшего). 

Центр подчеркивает, 
что самая высокая интен-
сивность гриппа зареги-
стрирована среди детей 
5–14 лет (791,2 случая 
на 100 000 жителей) и в 
возрастной группе детей 
младше одного года и до 
четырех лет (556,8 случая 
на 100 000 человек). 

По сравнению с про-

шлой неделей не изменилось число паци-
ентов в стационарах, но увеличилось число 
пациентов, оказавшихся в больнице с пнев-
монией, вызванной гриппом. На прошлой 
неделе всего в стационар помещено 259 

пациентов с подозрением на грипп. Больше 
всего таких случаев зафиксировано в Риге, 
Резекне и Вентспилсе. 

От гриппа в этом сезоне скончались 17 
человек. Средний возраст умерших – 71 год, 
один мужчина в возрастной группе 30–39 лет. 

Специалисты ЦПКЗ отмечают, что вакцини-
роваться против гриппа не поздно и во время 
эпидемии, а также советуют жителям сделать 
это. 

Верховного суда Иварса Бичковичса, началь-
ника Государственной полиции Интса Кюзиса, 
шефа БПБК Екаба Страуме и Генерального 
прокурора Эрика Калнмейерса. Об отстав-
ке последнего НКП в четверг утром даже 
устроила Народное собрание возле Сейма. 
Основная причина – начатый против депута-
та НКП Юриса Юрашса уголовный процесс за 
разглашение государственной тайны и хода-
тайство Генеральной прокуратуры о выдаче 
его для уголовного преследования. Лидеры 
партии называют это политической распра-
вой, а сам Юрашс публично высказался, что 
уголовный процесс против него продолжа-
ется, чтобы не возникло оснований оцени-
вать ответственность должностных лиц БПБК, 
Генеральной прокуратуры и Службы государ-
ственной безопасности, например, в фальси-

фикации документов. 
В свою очередь, политики фракции «KPV.

LV» в Сейме на этой неделе доказали, что 
большинство из них могут обойтись без эска-
лации ситуации. Фракция партии в Сейме в 
среду решила продолжать работу в составе 
всех 16 депутатов и все же не исключать т. н. 
«пятерку Гобземса», которая не поддержала 
сформированное Кришьянисом Кариньшем 
правительство. Руководитель фракции Атис 
Закатистовс отметил, что депутаты продол-
жат работу, чтобы совершенствовать положе-
ние о фракции и «избежать утечки информа-
ции». По мнению Закатистова, сейчас в обще-
стве сформировалось ошибочное представ-
ление, что фракция лояльна Гобземсу или 
Кайминьшу, однако депутаты хотят работать, 
и их «религия – программа партии». 
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БK «Вентспилс» дальше 
не прошли 
Вентспилсские баскетболисты 
потерпели поражение в решающей 
игре Лиги чемпионов FIBA, уступив 
в гостях со счетом 73:82 клубу из 
Нижнего Новгорода, таким образом 
утратив возможность квалифициро-
ваться в плей-офф. На счету Ингуса 
Яковича 19 очков. 

У шорттрекистов скромные 
результаты 
На чемпионате мира среди юниоров 
в Канаде со скромными результата-
ми стартовали вентспилсские шорт-
трекисты. Наилучшие результаты у 
Роберта Крузбергса, который на дис-
танции 1500 м занял 15-е место, на 
дистанции 1000 м пришел 17-м, а 
в спринте на 500 м – 23-м. У Анны 
Янсоне лучший результат – 36-е 
место на дистанции 1500 м. 

Забросили 7 шайб Земгале 
«Вента–2002» у себя дома с раз-
громным счетом 7:1 одержала победу 
над «Zemgale Juniors», сохранив с 50 
очками в общем зачете вторую пози-
цию в Лиге развития юниорского хок-
кея. На 7 очков больше у даугавпилс-
ской «Dinaburga», с которой вент-
спилчане встретятся в следующей 
игре. Она состоится в Вентспилсе 
в воскресенье, 3 февраля, в 16:00. 
Приходи и поддержи! 

Победа в Риге, и на шаг 
ближе к лидерам 
Важную победу в игре Латвийского 
национального чемпионата Первой 
лиги отпраздновала ВК «Вентспилс», 
которая в гостях со счетом 3-1 пре-
взошла волейболистов SK «РТУ». 
Самым результативным игроком у 
вентспилчан был ее лидер Кристапс 
Шепте, который набрал 23 очка, а 
18 очков на счету Матисса Канепса. 
После этой победы вентспилча-
не с 20 очками поднялись на вто-
рую позицию в таблице. 2 февра-
ля ВK «Вентспилс» примет лидеров 
– Вецумниеки. 

Cерия побед до 17-й победы 
Очередную убедительную победу 
в чемпионате Латвийско-эстонской 
баскетбольной лиги отпраздновала 
БК «Вентспилс», которая на этот раз 
на своей площадке со счетом 112:76 
обыграла команду из Екабпилса. 
Эта победа стала для вентспил-
чан 17-й подряд, что позволило им 
занять уверенное первое место в 
общем зачете. 

У Айегуна – четыре гола
Нигерийский нападающий Тосин 
Айегун забил четыре гола в двух 
проверочных играх. Вначале ФK 
«Вентспилс» сыграла 1:1 с датским 
клубом «Nordsjaelland», а со сче-
том 4:1 обыграла команду Китайской 
суперлиги «Tjaņcziņ Teda» (у Айегуна 
– хет-трик). Вентспилс 2 февраля 
завершит двухнедельные сборы в 
Испании. 

Ягодинский тоже перешел 
из «Вентспилса» в RFS
Бывший защитник ФК «Вентспилс» 
и защитник Латвийской националь-
ной сборной Виталий Ягодинский 
перешел в клуб RFS.  Ранее из 
«Вентспилса» в RFS перешел другой 
защитник – Наурис Булвитис. 

Смолонский – чемпион 
Латвии 
Чемпионом страны на чемпионате 
Латвии по легкой атлетике в поме-
щении стал вентспилчанин Руслан 
Смолонский (спортивная ходьба, 
5000 м). Он преодолел дистанцию за 
20 минут и 37,50 секунды. 
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юниоров, а на чемпионате мира среди взрос-
лых – бронза. 

И первый сюрприз в номинации «Лучший 
спортсмен года». Многие предполагали, что 
награда достанется другому тяжелоатлету – 
Ритварсу Сухареву, у которого также был пло-
дотворный сезон. Но награду «перехватил» 
Карлис Паулс Ласманис, который в составе 
сборной Латвии в уличном баскетболе 3x3 
в финале Мирового тура в Китае завоевал 
серебро, такой же результат на Кубке Европы 
в Румынии. К тому же, у этой команды пре-
красная перспектива играть на Олимпийских 
играх в Токио, где этот вид баскетбола вклю-
чен в официальную программу! 

Двое вентспилчан уже с уверенностью смо-
трят в направлении Токио, но будет ли это по 
силам уже в ближайшие четыре года победи-
тельнице в номинации «Надежда в спорте» 
Руте Кате Ласмане? Об этом судить рано, 
но минувший год был очень успешным для 
молодой спортсменки (тройной прыжок). В 
прошлом году дважды был улучшен рекорд 
Латвии среди юниоров, завоевано золото 
на чемпионате Латвии U-20, а на чемпиона-
те мира U-20 спортсменка заняла 5-е место, 
прыгнув на 13,54 м.  

Не было ни малейших сомнений, что луч-
шей командой года станет БК «Вентспилс», 
которая в прошлом году в 10-й раз в истории 
клуба завоевала титул чемпионов Латвии, 
в красивой финальной серии со счетом 4-2 
обыграв принципиального соперника – «VEF 
Rīga». Эдуардс Андрушкевичс и Виктор 
Щербатых в очередной раз признаны лучши-
ми тренерами года.  

Лауреатами в новой категории – «Симпатия 
вентспилчан в спорте» – стали не кто иной, 

В спортивной жизни Вентспилса –  
год приятных сюрпризов 

В сезон вирусов одно из важнейших профилактических мероприятий – проветривание 
помещения и поддержание здорового микроклимата. «Ventspilnieks.lv» выяснила, как 
делать это правильно. 

Краеугольный камень профилактики – проветривание

П роветривание помещений 
зимой решает несколько задач. 
Во-первых, оно уменьшает кон-
центрацию микробов в воздухе. 
Во-вторых, в холодное время 

года, когда мы много времени проводим в 
помещении, важно обеспечить достаточ-
ный объем кислорода, что требуется для 
нормального функционирования организ-
ма. В-третьих, благодаря свежему воздуху 
можно эффективно регулировать влажность 
в помещении. 

О том, что помещение, в котором вы нахо-
дитесь, слишком мало проветривается, сви-
детельствуют частые головные боли, недо-
статок энергии, сложности с концентрацией 
внимания, ухудшение памяти, проблемы со 
сном, бледная, имеющая нездоровый вид 
кожа, перепады настроения. 

ЧТО СНИЖАЕТ КАЧЕСТВО  
ВОЗДУХА В ПОМЕЩЕНИИ?

Если на улице состав воздуха чаще всего 
ухудшают различные промышленные отхо-
ды и выхлопные газы автомобилей, то в 
помещении оно снижается в основном из-за 
человеческих физиологических процессов. 
Вдыхая и выдыхая, через легкие мы еже-
дневно выводим 15-20 кубометров воздуха. 
Воздух, который мы выдыхаем, содержит 
на четверть меньше кислорода (O2) и даже 
в сто раз больше углекислого газа (CO2), 
чем чистый воздух, который мы вдыхаем. 
Если концентрация кислорода в помещении 
снизилась до 17-18% от допустимой нормы 
в 21%, а концентрация углекислого газа 
достигла 3–5% и он достаточно долго воз-
действовал на организм, накапливаясь в тка-
нях и крови, может начаться острое отравле-
ние: нехватка дыхания, учащенное сердце-
биение, общая слабость. Если концентрация 
кислорода снижается до 6-9%, наступает 
опасное для жизни состояние – аноксия, или 
кислородное голодание. 

Не считая углекислого газа, организм чело-
века выделяет в окружающую среду веще-
ства, которые в определенной концентрации 

опасны для организма – антропотоксины, 
например, сероводород, диоксид азота, эти-
леноксид, ацетон, уксусную кислоту, фенол, 
метанол, бутан и т. д. Наряду с этим каждый 
человек с выдохом в сутки выделяет несколь-
ко литров водяного пара, который в боль-
шой концентрации способствует сохранению 
и размножению в воздухе различных микро-
организмов, в том числе, и вызывающие забо-
левания вирусы. Это обстоятельство замед-
ляет выздоровление для тех, кто заболел, так 
как они непрерывно вновь вдыхают микробы, 
вызывающие заболевания, а также значи-
тельно увеличивается вероятность заболеть 
для тех людей, которые находятся в одном 
помещении с больным человеком.  

ПРОВЕТРИВАНИЕ –  
БЫСТРО И ЭФФЕКТИВНО

Может показаться, что проветрить поме-
щение так же просто, как и открыть окно, 
однако стоит соблюдать некоторые прави-
ла, которые сделают этот процесс более 
эффективным. 

Ошибочно полагать, что зимой, когда 
важно сохранять тепло в помещении, лучше 
оставлять окна в режиме зимнего прове-
тривания, когда происходит небольшая, 
но постоянная смена воздуха. Правильно 
было бы регулярно проветривать помеще-
ние, широко открывая окно на 5-10 минут 
от трех до четырех раз в день, или, как 
минимум, утром и вечером, можно даже 
устроить сквозняк, если есть возможность 
на это время укрыться в другом помещении. 
Такой режим проветривания обеспечивает 
эффективный обмен воздуха, в то же время 
не допускается значительное охлаждение 
помещения и находящихся в нем предметов. 
Когда холодный воздух с улицы быстро попа-
дает в помещение, он согревается, умень-
шая и влажность воздуха. Если же открывать 
окна в режиме зимнего проветривания на 
короткий промежуток времени, то не обеспе-
чивается обмена воздуха в нужном объеме, 
помещение слишком сильно охлаждается, 
возникают лишние потери тепла, что суще-

ственно, если учитывать, что счет за отопле-
ние – обычно одна из самых больших статей 
расхода бюджета семьи.  

О ТЕМПЕРАТУРЕ ВОЗДУХА  
И ВЛАЖНОСТИ 

Заботясь о здоровой и комфортной среде 
в помещении, следует учитывать, что если 
человек занят спокойным физическим или 
умственным трудом, то желательно, чтобы 
температура воздуха составляла 18–21 °C. 
Дети и пожилые люди лучше всего будут чув-
ствовать себя при температуре 20–24 °C. В 
помещении, в котором занимаются умерен-
но активным физическим трудом, должна 
быть более низкая температура – 15–18 °C. 
такая температура подойдет и в часы ноч-
ного отдыха. Если вы не находитесь в поме-
щении, рекомендуется снизить температуру, 
но не ниже 15 °C. В противном случае воз-
дух станет слишком влажным и увеличит-
ся риск появления плесени. Когда темпера-
тура воздуха за окном ниже нуля градусов, 
желательно поддерживать в помещении уро-
вень влажности 40–60%. Необходимо также 
учитывать, что слишком сухой воздух, что 
характерно для отопительного сезона, может 
отрицательно сказываться на самочувствии 
человека. Сухость воздуха способствует рас-
пространению пыли в помещении, вызывает 
раздражение слизистой оболочки – ощуще-
ние сухости в глазах и их покраснение, чув-
ство жжения и сухости в носу, во рту, перше-
ние в горле, что особенно явственно ощуща-
ется по утрам. Сухость слизистой приводит 
к ослаблению ее способности становиться 
на пути вирусов. Может обостриться воспа-
ление придаточных пазух носа, бронхит. У 
больных астмой может произойти обостре-
ние заболевания. О чрезмерно сухом возду-
хе в помещении свидетельствуют не толь-
ко описанные проблемы, но и, например, 
то, что накапливается статическое электри-
чество, электризуются волосы, трескаются 
деревянные конструкции. 

Влажность воздуха в жилище хорошо под-
держивают комнатные растения. Если же 
они засыхают, это явный сигнал о том, что у 
вас слишком сухой воздух, если, конечно, вы 
не впали в другую крайность и не поливали 
свое растение слишком усердно. 

как наша хоккейная гордость – ХК «Вента–
2002». Благодаря тяжелому и целенаправ-
ленному труду, который опирается лишь 
на энтузиазм тренеров и родителей хок-
кеистов, клуб два сезона подряд одержи-
вал триумфальную победу в чемпионате 
Первой лиги Латвии. Эту награду присуж-
дают сами вентспилчане, а не самоуправ-
ление. По результатам голосования, хоккей-
ный клуб одержал уверенную победу.  И 
приятный сюрприз, на котором акцентиру-
ет внимание член правления клуба Айвис 
Ландманис: «Вентспилчане любят хоккей и 
оценили наши – игроков, родителей, трене-
ров, доброжелателей – достижения. Особая 
благодарность тренерам Олегу Сорокину 
(организатор клуба, член правления, опора 
управления), Роберту Гросбергсу, Нормундсу 
Лацису, Улдису Киерпе, Юргису Бертиньшу, 
Мику Голубовичу, Юрису Клодансу, Хелмутсу 
Эглитису, Марису Зиединьшу, Райвису 
Ракицкису, Ренарсу Намикису, Николаю 
Гребневу, Янису Голубовичсу, Владиславу 
Добренькому, Янису Свитиньшу, Айгарсу 
Бергсонсу, Микелису Павилсонсу, Кристерсу 
Бергманису, Гунтису Пуятсу. Спасибо меди-
цинской поддержке – Эгилсу Дзерве, Яне 
Кугиниеце, Гиртсу Силиньшу. Спасибо Ингуне 
Звингуле и Виолете Паулине. Спасибо Улдису 
Кристиньшу. Спасибо всем остальным!» 

Он также подчеркнул, что сейчас в резуль-
тате новой налоговой политики актуален 
вопрос: быть или не быть. Если быть, то 
каким быть детскому и юношескому хоккею в 
Вентспилсе. «ХK «Вента–2002» уже два года 
интенсивно пытается убедить Вентспилсское 
самоуправление обеспечить хоккею адек-
ватную поддержку со стороны самоуправ-
ления, олимпийского центра «Вентспилс», 
государства. Произошло противоположное 

– в Вентспилсе детский и юношеский хок-
кей в результате смены налоговой политики 
государства находится на грани банкротства. 
Клуб уже 14 декабря прошлого года призвал 
Вентспилсскую городскую думу взять на себя 
руководство процессом переговоров, в том 
числе, чтобы рассмотреть вопрос возмож-
ности создания Вентспилсской детско-юно-
шеской хоккейной школы, принадлежащей 
самоуправлению, ОЦ «Вентспилс», кото-
рая могла бы перенять начатое ХK «Вента–
2002».  Вопрос, каким быть детскому и юно-
шескому хоккею в Вентспилсе, зависит от 
Вентспилсского самоуправления», – сказал 
А. Ландманис. 

Главным образцом в спорте был признан 
Илмарс Венсбергс, который отдал волейбо-
лу более 40 лет своей жизни. Награда сени-
ора года в очередной раз досталась леген-
де легкой атлетики Валдису Цела, который в 
прошлом году на чемпионате Европы завое-
вал четыре золотые медали, а на чемпиона-
те мира – три высшие награды, к тому же, он 
улучшил как континентальный, так и мировой 
рекорд. 

За жизненный вклад в спорт был награж-
ден выдающийся тренер по легкой атлетике 
Марис Грива, являющийся тренером многих 
известных атлетов. Его воспитанник Дайнис 
Кула в 1980 году в Москве стал олимпийским 
чемпионом в метании копья, участником трех 
олимпийских игр является другой копьемета-
тель – Эрикс Рагс, любовь к спорту тренер 
привил и своим детям, из которых олимпий-
скую мечту исполнила Лаума Грива (прыжки 
в длину). 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Публицист и критик архитектуры интеллектуального журнала 
“Rīgas Laiks” Вентс Винбергс иронизирует по поводу самой 
«трендовой» зависимости – смартфонов, где доступное бес-
платное порно с последующим самоудовлетворением заме-
няет реальный секс, так как не нужно напрягаться в поис-
ках настоящего партнёра. Но один молодой человек раскрыл 
автору поразительную причину, почему он не может расстать-
ся с подругой: «Я в неё слишком много эмоционально инве-
стировал. Сейчас нужно с этим считаться». То есть – не влю-

Эмоциональные инвестиции
«аванса доверия») трудно самому себе признать, что по сути, из 
года в год, делая выбор в пользу одного и того же лица, допущены 
ошибки. Следовательно, с этими «эмоциональными инвестиция-
ми» следует считаться – как абсолютно правильно (правда, в дру-
гой связи) говорил публицист Вентс Винбергс. Считаться, почти как 
в упомянутом случае с молодым человеком, что в подругу парень 
“эмоционально инвестировал», и сейчас совершенно тривиально 
ему жаль «выбросить в корзину» вложенное время, эмоции, дове-
рие и поддержку.  Возникает привычка супругов, когда хочется, но 
нет сил что-либо менять. 

Бывшие классики марксизма говорили, что революции и ради-
кальные перемены происходят тогда, когда верхи больше не 
могут жить по-старому, а низы не хотят.  Вряд ли эти тезисы Карла 
Маркса и Фридриха Энгельса можно напрямую отнести к усло-
виям Вентспилса.  Особенно потому, что речь не идёт о «рево-
люционной ситуации», когда люди должны брать вилы, «коктей-
ли Молотова» и самодельные ружья, чтобы идти жечь поместья, 
как это было в 1905 году. Однако речь идёт о том, что мы хотим и 
можем жить лучше, в более ухоженном (да, да, да, в более ухожен-
ном) и, самое главное, в более честном городе.  Здесь не нужно 
ни революции, ни навозных вил или демонстраций, здесь нужно 
только захотеть увидеть самим в себе желание к честным переме-
нам, желание признать, что «эмоциональные инвестиции» в нахо-
дящихся годы у власти превратили город в личный карман одной 
клики, бросающей бедным жителям только «крошки хлеба и раз-
влечения», которые – к их чести –  в Вентспилсе проходят с широ-
ким размахом.  А всё остальное – как известно, больше простых 
людей не касается… 

Но может быть нужно просто отбросить псевдонаучную терми-
нологию об «эмоциональных инвестициях», просто и ясно сказать 
– мы же любим свой город. И любим не как стало баранов, которое 
слепо следуют за своим вожаком, который лучше всех нас знает, 
что именно нам нужно. Но рационально и прагматично, однако от 
всего сердца – искать удовлетворения как своих, так и одновре-
менно мечтаний и потребностей всего города. Такого города, кото-
рый обеспечит нам возможности здесь быть, жить, любить и меч-
тать. 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

300 евро за сапог
Работники муниципальной полиции задер-
жали троих подростков в тот момент, когда 
они запачкали краской сапог Лутаусиса в 
саду Ренькя. Родителям юных художни-
ков придется заплатить около 300 евро за 
ремонт сапога. 

Балконы требуют ремонта
55% балконов в домах 316-й серии и 83% 
балконов в домах 318-й серии необходим 
срочный ремонт, чтобы остановить их даль-
нейшее разрушение. 

Вытяжки нужно 
демонтировать
Вступил в силу запрет на вытяжки над 
газовой плитой, если они подсоединены 
к шахте естественной вентиляции в мно-
гоквартирном доме. Вытяжки придется 
демонтировать. 

Деревья спилят
Коммунальное управление объявило 
ценовой опрос на работы по спиливанию 
деревьев на вентспилсских кладбищах. 
Опасные и засохшие деревья заблаговре-
менно отмечены. 

Приют оштрафован
За различные нарушения на приют для 
животных «Рембо» наложен штраф в сто 
евро. 

Новое оборудование 
для проверки
Муниципальное ООО «ŪDEKA» приобрело 
новое оборудование для проверки гидран-
тов, которое в электронном виде показы-
вает данные – давление, скорость потока 
воды и объем воды. 

Установлена дымовытяжная труба
В Парвентской котельной установлена при-
везенная из Дании 25-метровая дымовы-
тяжная труба конденсата дымовых газов. 

Завершился слет бардов 
На концертах в Парвентской библиотеке и 
в «Юрас варты» в 17-й раз на фестивале 
встретились барды из семи государств. 

Сотрудники «ŪDEKA» – 
в униформе 
Для того чтобы предотвратить случаи, когда 
самозванцы, выдавая себя за сотрудников 
«ŪDEKA», пытаются проникнуть на частную 
территорию, предприятие напоминает, что 
его сотрудники всегда одеты в униформу, а 
также готовы предъявить служебное удосто-
верение или идентификационную карту, на 
которой имеется фотография, имя и фами-
лия владельца. 

Участвуют в конференции
Ведущие работники Вентспилсского меж-
дународного центра радиоастрономии уча-
ствуют в организованной Уральским феде-
ральным университетом конференции 
«Физика космоса», которая проходит до 7 
февраля в Екатеринбурге (Россия). 

Квест
В Вентспилсском Доме молодежи прошла 
увлекательная игра «Выберись из Дома 
молодежи», которую провела волонтер из 
Испании Лиа. 

Зимний выпускной
В субботу в библиотеке Вентспилсской 
высшей школы состоится зимний выпуск-
ной магистров, обучавшихся по программе 
«Перевод юридических текстов». 

Награждены победители
В городской думе были награждены победи-
тели конкурса «Рождество–2018», которые 
отличились лучшим оформлением зданий в 
ожидании Рождества. 

Ответственный перевозчик
Название муниципального ООО «Вентспилс 
рейсс» уже второй раз размещено среди 
самых ответственных перевозчиков пасса-
жиров в стране.

бился, а «эмоционально инвестировал». 

К ак и следует из истинных философских заключений, то 
и эту тему «эмоциональных инвестиций» можно обоб-
щить от “простого» секса и нерегистрированной совмест-
ной жизни до общепринятых в обществе масштабов и 
процессов. Например, город Вентспилс. Уже какой деся-

ток лет у нас у власти одни и те же мужи в «серых суконных пид-
жаках». Уже какой десяток лет в разговорах на кухнях и на улицах 
можно услышать только критические нотки – и о том,  как в дей-
ствительности обстоят дела в городе, и о том, как грубо манипу-
лируют с «исследованиями» и общественной мыслью, и о том, как 
местные “лидеры точки зрения» и журналисты поют согласно дви-
жениям дирижёрской палочки одного дирижёра, и о том, что слово 
“оппозиция» – это только пустой звук, потому что делать свою рабо-
ту в городской думе у депутатов оппозиции нет никакой возмож-
ности… А также о том, что в предпринимательской деятельности 
поддерживается только «правильное предприятия» и «правильный 
предприниматель».

Но день выборов, как обычно, принёс весть о том, что «добрые 
старые» снова победили (правда, на последних выборах уже не 
с абсолютным перевесом – значит, что-то всё же медленно меня-
ется). Что лежит в основе этого феномена? И здесь, наверное, 
можно сделать вывод о возможной мотивации: среднестатисти-
ческий вентспилчанин, уже заблаговременно поддержав «клику» 
власти», так много «эмоционально инвестировал», что чувству-
ет себя не готовым что-либо менять…  Ну придёт кто-то новый, и 
будет лучше? Возможно, но не обязательно. Поэтому чисто эмо-
ционально (с учётом «эмоциональных инвестиций» и начального 
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ки, управления портами и государственные 
общества капитала в основном продвигали 
только своё видение и к тому же его лобби-
ровали через различные, представляемые 
ими общества и ассоциации», подчеркнул И. 
Ландманис.  

МОНОПОЛИЮ «LATVIJAS DZELZCEĻŠ» 
НЕОБХОДИМО ОТМЕНИТЬ 

Одно из самых актуальных направлений 
деятельности – это оценка работы «Latvijas 
Dzelzceļš» как концерна. Результаты послед-
них лет наглядно показывают, что исполь-
зование ресурсов и вложенные инвестиции 
не были эффективными и негативно влия-
ли на общие затраты по железнодорожным 
перевозкам. «На наш взгляд, было бы очень 
важно оптимизировать затраты предприятий 
концерна, во-первых, отказавшись от затрат, 
напрямую не связанных с работой пред-
приятий. Например, существенно умень-
шить щедрое спонсирование и рекламные 
проекты. Какова первичная задача «Latvijas 
Dzelzceļš»? Заниматься обеспечением и 
содержанием современной и эффективной 
инфраструктуры, а не перевозками грузов», 
– сказал И. Ландманис.  

В ситуации, когда относительно малень-
кая Латвия должна конкурировать в глобаль-
ной сети, важно, чтобы каждый этап тран-
зита заботился об эффективизации своих 
процессов. “А иначе получается так: хотя в 
транзите уже давно установились «тощие» 
годы и все работники отрасли туго затя-
нули пояса насколько это возможно, в то 
же время «Latvijas dzelzceļš» продолжает 
пировать за чужой счёт. В действительно-
сти необходимо провести эффективизацию 
и модернизацию предприятия по сути с кон-
кретной целью – долгосрочно снизить затра-
ты, увеличить объёмы работы, улучшить 
конкурентоспособность. До сих пор «Latvijas 
dzelzceļš» был только уникальным случаем, 
который абсолютно не отвечает классиче-
ской дефиниции эффективизации процес-
сов. А именно, управление предприятием, 
стратегия развития и модернизация принес-
ли единственно рост затрат, которые компен-
сировать придется ни кому другому, а отрас-

ли. Точнее – перевозчикам и клиентам», ска-
зал И. Ландманис. 

Ассоциация и эксперты отрасли ещё 
ранее бесчисленное число раз указывали на 
проблемы, но “Latvijas dzelzceļš» никогда на 
это не реагировал и не менял свою работу», 
к тому же следует отметить, что и руководи-
мое СЗК министерство оставила этот вопрос 
без какого-либо внимания. 

Первичной является работа, связанная 
с отменой монопольного положения желез-
ной дороги, так как оно противоречит обе-
спечению свободной конкуренции. Особенно 
это ощущается в связи с приграничьем или 
т. н. «первой милей», где перевозки может 
осуществлять только дочернее предприятие 
«Latvijas dzelzceļš» – «LDz Cargo», которое 
применяет тарифы по своему усмотрению. 
Неравная конкуренция со стороны «Latvijas 
dzelzceļš» создается для перевозчиков гру-
зов, уполномочивая и лоббируя только и 
единственно дочернее предприятие в отно-
шении учёта вагонов, согласования перевоз-
ок в междугосударственном сообщении, при-
ёма и сдачи грузов и оформлении докумен-
тации грузов. В результате рынок перевозки 
грузов по-прежнему фактически закрыт для 
свободной конкуренции, хотя правила ЕС 
предусматривали сделать это ещё в 2007 
году. От этого очень страдают частные пере-
возчики грузов и отправители, так как вынуж-
дены переплачивать за услуги концерна 
«Latvijas Dzelzceļš»», пояснил И. Ландманис. 

УПРАВЛЕНИЕ ПОРТОВ  
НЕ МОЖЕТ ОСТАТЬСЯ ТОЛЬКО  
В ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВЕ 
УЗКИХ ИНТЕРЕСОВ 

Ранее в то время ещё только возможный 
министр сообщения Т. Линкайтс упомянул, 
что в будущем обязательно нужно будет по 
сути перенять большие порты в государ-
ственное управление, а не оставлять только 
в ведении местных самоуправлений.  То, что 
произошло за эти десять лет и происходит 
по-прежнему в управлении портами, ни для 
кого не секрет. К тому же диктат своих инте-
ресов приводит к другому абсурду – большие 
порты конкурируют между собой, что даль-
ше ведёт к оттоку грузов из страны. Поэтому 
БАТЛ и поддерживает инициативу, что необ-

ходимо упорядочить работу крупных портов, 
особенно улучшив работу их управлений.

В настоящее время члены общества гото-
вят предложения для улучшения работы 
порта и железной дороги со стороны рабо-
тающих в порту частных стивидоров и пере-
возчика железной дороги. Их стоило бы 
учесть также правительству в своём плане 
действий. «Лично могу сказать, что необхо-
димы улучшения в управлении крупными 
портами, взяв за основу принципы управле-
ния государственными обществами капита-
ла OECD. Например, нужно было бы пере-
смотреть порядок назначения членов прав-
ления, определение ответственности, обя-
занностей и функций, термины занимаемых 
должностей. Согласен с тем, что необходи-
мо оценить модель управления крупными 
портами, и если есть более приемлемые и 
эффективные виды в сегодняшней ситуации, 
то необходимы реформы. Главное – нельзя 
исключать роль соответствующего самоу-
правления и его самоцелью не должно быть 
получение прибыли, которое основывается 
на увеличении затрат общего транзитного 
коридора. Это нормальный процесс разви-
тия, и как показывает мировая практика, то 
время от времени какой-нибудь порт вно-
сит изменения в модель своего управления. 
В качестве одного из последних примеров 
могу упомянуть Клайпедский порт, где пра-
вительство Литвы в октябре прошлого года 
приняла решение о преобразовании дирек-
тората Клайпедского порта в государствен-
ное акционерное общество.  В нем как в 
держателе акций будет Литовское государ-
ство и Клайпедское самоуправление, чем 
будет предусмотрено соблюдение интересов 
и государства, и самоуправления», проком-
ментировал член правления БАТЛ. 

Для команды нового министра сообщения 
общество предполагает очень трудный про-
цесс работы, так как проводить изменения 
означает – именно затронуть существующую 
систему. “Это будет очень затруднительно, 
так как следует учитывать так называемую 
старую политическую силу и десятилетиями 
разраставшееся влияние представляемых 
ею политиков в управлениях портами, мини-
стерствах, а также в созданных ими лобби», 
– сказал И. Ландманис. 

Точка «в пиршестве жирных лет» для управлений Свободных портов
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4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem naftas  
produktu pārkraušanas termināļiem gaišo un tumšo  

naftas produktu pārkraušanai Ventspils brīvostā!
Dzintaru iela 92,

Ventspils, 
LV-3602, Latvija

Tālrunis: 
+371 636 02501

Fakss: 
+371 636 02504

e-pasts: 
ventbunkers@ventbunkers.lv

В КОНКУРСНОМ ПОРЯДКЕ 
ПРИГЛАШАЕТ НА РАБОТУ
ТРАНСПОРТНЫХ РАБОЧИХ 

ТРЕБОВАНИЯ К КАНДИДАТУ:
• Среднее образование;
• Водительские права B категории;
• Преимуществом будет считаться:
    • Опыт работы на портовой технике;
    • Водительские права на тракторную 

технику категории С;
    • Опыт работы на должностях: соста-

витель поездов и оператор ДСК.
Работа по сменам, 4,10 EUR в час

CV  и заявление направлять  
в отдел кадров до 08.02.2019. 

Вентспилс, ул. Дзинтару 22, 
LV-3602; э-почта personals@vto.lv

Упреки Алдиса Гобземса сейчас похожи на 
двойные стандарты. Он критиковал свое-
го прежнего товарища Артуса Кайминьша 
за поддержку формирования нового пра-
вительства, хотя еще недавно «в той же 
компании» надеялся на пост министра 
внутренних дел. А еще раньше канди-
дат в премьеры Гобземс предлагал пост 
министра благосостояния неизбранно-
му в 13-й Сейм Имантсу Парадниексу из 
Национального объединения, а Союзу 
«зеленых» и крестьян оставил крес-
ло министра обороны, представляя там 
Раймондса Бергманиса. Неужели у поли-
тика такая короткая память?

Инга Сприньге: «У нас было двое человек, забивших тревогу, и оба получили уголовные 
дела. Один был Пойканс, или Neo. Второй – Юрашс сейчас. Это не вдохновляет на то, 
чтобы говорить». 

 
Нормундс Бергс: «Я пытаюсь понять посыл прокуратуры к должностным лицам и 

публике. 
- Если тебе дают взятку, то лучше брать и держать язык за зубами. 
- Если не будешь брать и станешь рассказывать прессе, посадим за решетку. 
Я правильно понимаю?”

«Короткая память» Гобземса,  
или Министерские кресла для СЗК и Парадниекса

П ереговоры, которые опубликова-
ла телепередача de facto, сви-
детельствуют о том, что идея 
сотрудничать с теперь непри-
ятными ему «старыми» парти-

ями возникла у Гобземса более чем четы-
ре года назад. В опубликованном фрагменте 
разговоров именно Гобземс пытался угово-
рить Кайминьша сотрудничать и с СЗК, и с 
«Единством», чтобы попасть «внутрь».

“Кайминьш: С кем мне тогда договари-
ваться? Они [ОРЛ] хотят договориться с 
националами.

Гобземс: Все равно. Пусть договариваются 

и с националами.
Кайминьш: А мне что тогда делать? 

Придется откланяться в таком случае.
Гобземс: Зачем тебе откланиваться?
Кайминьш: А если они начнут дружить с 

националами?
Гобземс: Но других вариантов нет. 

Единственный реальный вариант – это дру-
жить с националами и «Единством». И еще 
«зеленые»-крестьяне».

Кайминьш: Но как я могу дружить с 
Лембергсом?

Гобземс: <…> В коалицию так надо идти. 
По-другому невозможно, тебе надо попасть 
во власть.

Кайминьш: Мне не нравится, я мог бы им 
всем лишь врезать по лицу.

Гобземс: Других вариантов нет. 

Кайминьш: Как-то пропадает вся эта уста-
новка, б****.”

И установка «не сотрудничать с СЗК», 
которую выдвигала Новая консервативная 
партия, пропадает именно тогда, когда к 
креслу премьера приближается Гобземс. По 
поводу кресла министра земледелия канди-
дат в премьеры Гобземс предлагает опреде-
литься Эдгарсу Таварсу и Арнису Краузе из 
Союза «зеленых» и крестьян.

Следующая непоследовательность в рас-
суждениях Гобземса касается «коммуниста» 
Яниса Рейрса. Возглавить Министерство 
экономики Гобземс, будучи кандидатом в 

премьеры, предлагал именно Рейрсу. Тому 
самому депутату «Нового Единства», кото-
рый теперь стал министром финансов, чем 
Гобземс очень недоволен. Раз уж коммунист, 
то почему Гобземс включил его и в свой план 
правительства?

Гобземс на своей странице Facebook не 
стесняется выражать противоположное мне-
ние о Юрисе Юрашсе (НКП), которого сам 
предлагал на пост министра здравоохране-
ния. На тот момент, когда, кстати, уже давно 
было публично известно о предлагавшей-
ся Юрашсу взятке и недовольстве БПБК 
публичным разглашением этой информации, 
Гобземс считал, что Юрашс «самый сильный 
кандидат, который осуществит все задуман-
ные реформы». Однако теперь Юрашс из 
«маленькой группки людей», на которого не 
распространяется бескомпромиссное вер-
ховенство права, хоть в отношении него и 
начат уголовный процесс.

Возможно, проблема не в составе нового 
правительства, а в том, что не осуществи-
лась ни одна из амбиций Гобземса – стать 
премьером Латвии или по крайней мере 
министром внутренних дел. Разумеется, 
нельзя исключать и то, что у политика просто 
плохая память. В таком случае – здоровья!

BNN.lv

Дело Лембергса и Юрашса – адекватные действия? Серьезно?

Д умаю, каждый, кто следит за 
политикой в Латвии, слышал о 
ходатайстве Генпрокуратуры к 
Сейму по поводу выдачи для 
уголовного преследования 

депутата Сейма, председателя Комиссии по 
обороне, внутренним делам и предотвраще-
нию коррупции, члена «Новой консерватив-
ной партии» Юриса Юрашса. 

В таких действиях правоохранительных 
учреждений не было бы ничего особенно-
го, если бы однажды они сами уже не пре-
кратили соответствующий уголовный про-
цесс и если бы нынешнее выступление про-
тив Юрашса не выглядело как месть тому, 
кто осмелился усомниться в объективности 
БПБК, Полиции безопасности, прокуратуры 
и является словно бельмом на глазу коррум-
пированных политиков и должностных лиц. 
Существует большая вероятность, что реше-
ние старшего прокурора М. Адлерса отме-
нить решение прокурора А. Залужинскиса 
о прекращении уголовного процесса стиму-
лировали политики, в том числе, обвиня-
емый в тяжких должностных преступлени-

ях председатель Вентспилсской городской 
думы Айварс Лембергс. 

В нашей стране редкий человек не знает, 
что Айварсу Лембергсу предъявлены в стра-
не тяжелейшие уголовные обвинения, кото-
рые связаны со злонамеренным использо-
ванием служебного положения в корыстных 
целях. С 2007 года в силе мера пресечения 
в отношении Айварса Лембергса – запрет 
заниматься определенной деятельностью, 
то есть ему запрещено исполнять обязан-
ности председателя Вентспилсской город-
ской думы и правления Вентспилсского сво-
бодного порта. Соответственно, с 2009 года 
Айварс Лембергс сидит на скамье подсуди-
мых – его судят. 

Ни тяжелые уголовные обвинения, ни 
назначенная мера пресечения не стали для 
Айварса Лембергса препятствием, чтобы 
де-факто руководить Вентспилсской город-
ской думой и Управлением Вентспилсского 
свободного порта. Айварс Лембергс ни на 
секунду не терял должности председателя 
Вентспилсской городской думы и правле-
ния Управления Вентспилсского свободно-

го порта, он продолжает незаконно направ-
лять миллионные общественные средства 
на реализацию своих корыстных интере-
сов и ограничение своих оппонентов. Такая 
ситуация заботами суда, правоохранитель-
ных институций, политиков поддерживается 
с 2007 года, когда Айварсу Лембергсу была 
назначена соответствующая мера пресече-
ния. Правда, БПБК, ответственное за рабо-
ту самоуправлений Министерство охраны 
окружающей среды и регионального разви-
тия (VARAM), Кабинет министров и другие 
государственные институции за это время 
были регулярно информированы о вопию-
щих нарушениях судебных решений, а также 
нарушениях Сатверсме и законов, которые 
регулярно совершают обвиняемый Айварс 
Лембергс и его соратники. БПБК, VARAM и 
другие ответственные институции регулярно 
информируются: 

- о бесчисленных и непрерывных нару-
шениях назначенной Лембергсу меры 
пресечения; 

- о возможных схемах вымогательства и 
коррупции, которые обеспечивают Айварсу 
Лембергсу сказочные доходы от обществ 
«Вентспилсское агентство развития» и 
«Ассоциация развития бизнеса» и в обеспе-
чении которых использованы общественные 
средства; 

- о расходовании общественных средств 
на обеспечение частных нужд Айварса 
Лембергса, в том числе, на создание пози-
тивного образа Айварса Лембергса и очер-
нение его оппонентов и т. д. 

Было бы только логично, если бы Сейм, 
оценивая ходатайство Генеральной проку-
ратуры о выдаче для уголовного преследо-
вания Юриса Юрашса, рассматривал это и в 
контексте дела председателя Вентспилсской 
городской думы Айварса Лембергса. То есть 
депутаты Сейма должны были бы пони-
мать, почему в случае одного уголовного 
обвинения в самых тяжких в истории наше-
го государства должностных преступлениях 
как политики, так и суд, правоохранительные 
учреждения и другие ответственные институ-
ции позволили себе быть невероятно толе-
рантными, и почему в случае информатора 
Юрашса проявлена такая суровость. 

Разве, если оценить возможные деяния, 
не должно было бы быть наоборот? 

Как депутаты самоуправления могут нахо-
диться в более привилегированной ситу-
ации? Айварса Лембергса судят за совер-
шение тяжкого должностного преступле-
ния, но это не лишает его статуса депутата 
Вентспилсской городской думы, председате-
ля Вентспилсской городской думы, предсе-
дателя Управления Вентспилсского свобод-
ного порта, он принимает решения в соот-
ветствии с занимаемой должностью, полу-
чает привилегии, нарушает назначенную 
ему меру пресечения и использует власть в 
корыстных целях. 

Если случай с Лембергсом будет «прикры-
ваться», как до сих пор, то будет еще больше 
оснований полагать, что это расправа над 
«информатором» Юрашсом.  

Депутат Вентспилсской городской  
думы Айвис Ландманис



У скандального 
Гобземса короткая 
память?
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гриппа достигла 
Вентспилса
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Лембергсом?
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C Истиной, Добротой, 
Терпением
Ранним утром вент-
спилчане наверняка 
замечали, что уже почти 
в течение десяти лет 
в скверике в центре 
города, у фонтана «Сол-
нечные лодочки» почти 
ежедневно медитирует 
и выполняет трудно по-
нятные для несведущих 
физические упражнения 
разной продолжитель-
ности один мужчина.  
Определённую ясность может внести воткнутый 
недалеко в землю переносной пляжный флажок, на 
котором на китайском и латышском языке написано 
Фалунь Дафа.  Те, кто до или после занятий решатся 
заговорить и захотят познакомиться с мужчиной 
высокого роста в желтой одежде, получат вежливое 
объяснение: я простой вентспилчанин Нормундс 
Кадикис, и здесь практикую широко известные во 
всём мире методы Фалунь Дафа, которые включают 
в себя совершенствование и упражнения.  

НЕ ТЫ ПЛОХОЙ,  
А ТВОИ ДЕЙСТВИЯ 

Звучит довольно слож-
но… Но одному смело-
му первокласснику, кото-
рый недавно захотел 
узнать, что он здесь дела-
ет, Нормундс объяснил 
суть Фалунь Дафа доволь-
но понятно: что в этом 
мире в основе всего лежат 
Истина, Доброта, Терпение. 
Например, в какой-нибудь 
острой жизненной ситуации 
на грубость и силу можно 
ответить тем же самым, а 
может быть, всё же поста-
раться сохранить спокой-
ствие; осудить кого-то за 
допущенные ошибки или 
постараться его понять, 
простить и помочь.  Потому 
что Фалунь Дафа учит: 
чтобы в жизни всё получа-
лось, главное – улучшить 
самому свои мысли и дей-
ствия, а не начинать обви-

нять других людей и окру-
жающие обстоятельства.  

Говорящий по-русски 
мальчик сказал, что всё 
понял, но незамедлительно 
задал уточняющий вопрос: 
может ли китайская мудрость 
пригодиться для того, чтобы 
он отучился драться, потому 
что он быстро заводится и 
часто дерётся, а его ровес-
ника – двоюродного брата от 
привычки постоянно ругать-
ся плохими словами? На 
что Нормундс без улыбки 
ответил: «Да, конечно! Но 
только в том случае, если 
сами захотите отказаться от 
своих плохих привычек. Не 
вы плохие, а плохие ваши 
поступки». 

НЕТ ЛЁГКОСТИ  
БЕЗ ТРУДНОСТЕЙ 

Нормундс считает, что 
совершенствовать себя 

Г од назад (традиционно награждение проходит в 
конце года, а на сей раз в связи с отсутствием тяже-
лоатлетов и по другим причинам церемония запоз-
дала более чем на месяц) прогнозы относительно 
возможных лауреатов были разные. Стопроцентно 

можно было прогнозировать победителей в трех категориях, 
и все прогнозы исполнились – спортсменка года, лучший тре-
нер и Ko. 

Лучшей спортсменкой года в очередной раз стала гордость 
Вентспилса и всей Латвии – тяжелоатлетка Ребека Коха, кото-

рая уже готовится к Летним Олимпийским 
играм 2020 года в Токио. До них еще полтора 
года, но тяжелый труд необходимо вклады-
вать задолго до этого события. Уже началась 
борьба за олимпийские путевки. Ребека может 
быть относительно уверена – она среди луч-
ших в мире, и старт в Токио почти заработан. 
Это позволяет без излишнего напряжения целенаправленно 
готовиться к самому важному спортивному событию планеты. 
Прошедший год был для Ребеки, как обычно, очень плодотвор-
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Точка «в пиршестве жирных 
лет» для управлений 
Свободных портов

Долгожданное обобщающее мероприятие спортивной жизни Вентспилса 
– чествование лауреатов «Награда года в спорте – 2018» состоялось, на 
этот раз оставив особенно приятное послевкусие. Прошедший год принес 
несколько приятных сюрпризов, среди лауреатов появились новые 
лица. Все это позволяет с надеждой смотреть в будущее, так как в нашем 
Вентспилсе растет многообещающее молодое спортивное поколение. 

В спортивной жизни Вентспилса –  
год приятных сюрпризов 

ным: золотые медали на чемпионате Европы среди взрослых, 
на чемпионате мира среди юнио-
ров и на чемпионате Европы среди 

Вполне вероятно, что новое правительство под руко-
водством премьер-министра Кришьяниса Кариньша 
будет действительно, как говорится, той новой и креп-
кой метлой, которая сметёт всех подпевал и выметет 
всех тех, кто до сих пор государство и самоуправле-
ния считал своим личным бизнес-хозяйством. Во вся-
ком случае первые шаги нового правительства в дей-
ствиях министров вселяют оптимистичные надежды 
на будущее во многих областях. Также и в транзитной 
отрасли, которая в течение последних лет боролась 
за то, чтобы оставаться на плаву, вопреки тому, что 
предыдущее руководство ответственного за отрасль 
Министерства сообщения во главе с «экспертом» 
Союза зелёных и крестьян Улдисом Аугулисом практи-
чески ничего не делало. На что надеются работающие 
в портах предприятия под руководством нового мини-
стра сообщения Талиса Линкайтса? 

Б о л ь ш и н с т в о 
работающих в 
Вентспилсском 
порту пред-
приятий объ-

единились в общество 
«Балтийская ассоциация – 
Транзит и Логистика», кото-
рое в течение нескольких 
последних лет остро высту-
пило за то, чтобы устранить 
препятствия для попыток 
работающих в порту пред-
приятий выжить в сложных 
условиях снижения грузоо-
борота.  С момента нача-
ла работы нового прави-
тельства и до момента, 
когда стал известен новый 
министр сообщения, тран-
зитная отрасль ожидает от 
Т. Линкайтса твёрдых дей-
ствий по упорядочению 
ситуации в отрасли.  

Как подчеркнул член 
правления БАТЛ Иварс 
Ландманис, способство-
вать и добиться значитель-
ного улучшения в конкурен-
тоспособности транзитной 
отрасли в международном 
масштабе будет непросто, 
так как это включает в себя 
много смелых реформ как 
в железнодорожных пере-

возках, так и в управле-
нии деятельностью портов, 
которые до сих пор в отрас-
ли отсутствовали или про-
изводились ради галочки. 
Что не умели или не хоте-
ли уметь испытавшие поли-
тический закат «чемпионы 
добрых дел» – зелёные и 
крестьяне, то по силам Т. 
Линкайтсу, уверены члены 
общества. 

С точки зрения БАТЛ, для 
нового министра сообще-
ния важно в своей рабо-
те сформировать конструк-
тивный диалог со всеми 
представителями отрасли 
по существу, а не исполь-
зовать надоевшую практи-
ку «собака лает, а кара-
ван идёт». “Не могу ком-
ментировать другие отрас-
ли сообщения, но в тран-
зите представителей част-
ных предприятий, тех, кто 
привлекает потоки грузов 
и обеспечивает доходы 
Латвийской железной доро-
ге и управлениям портов, 
практически не слушали 
и не брали во внимание. 
Прежние создатели полити-
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Первую неделю работы правительства Кришьяниса 
Кариньша спокойной не назовешь – события, связан-
ные с политически значимыми лицами, следовали одно 
за другим, словно в калейдоскопе. Не было недостатка 
в публичных проявлениях новых министров, которые, 
надо думать, не одно высокое должностное лицо лиши-
ли ночного сна. Министры нового правительства одно-
значно дали понять общественности: полетят головы. 
«Пальтишко» отставного на себя уже примерил и фак-
тический руководитель Вентспилсской городской думы 
Айварс Лембергс. 

Тучи над головами 
должностных лиц.  
И в Вентспилсе?

«Вы уже 
з н а е т е , 
нынешние 
и з б р а н -
ные поли-

тические силы, в первую оче-
редь это относится к «Новой 
консервативной партии», но 
не только, свою миссию в 
формировании демократи-
ческого государства видят в 
том, чтобы отстранить своих 
политических конкурентов, 
если они находятся где-то у 
власти. (..) Самый большой 
акцент в этом отношении на 
Ригу, но у меня нет ни малей-
ших сомнений, что инициати-
ва в отношении Вентспилса 
тоже будет. (..) Я думаю, что 
этого предложения [о роспу-
ске Вентспилсской думы] 
ждать не придется, оно долж-
но поступить если не в бли-
жайшие часы, то в ближай-
шие дни. Я буду очень удив-
лен, если этого не произой-
дет в течение ближайших 
недель». 

Относительно того, что 
над головой председате-
ля Рижской думы сгусти-
лись тучи, А. Лембергс прав 
– в среду после обеда как 
в кабинете Нила Ушакова 
в думе, так и у него дома 
работники Борю по предот-
вращению и борьбе с кор-
рупцией (БПБК) произвели 
обыск и изъяли, весьма веро-

ятно, документы и носители 
информации. Трудно судить, 
означают ли высказывания 
вентспилсского мэра, что он 
ожидает у себя подобных 
«гостей». Однако если мы 
говорим об увольнениях, то 
министр охраны окружающей 
среды и регионального раз-
вития Юрис Пуце действи-
тельно сделал первый шаг 
– во время встречи с руко-
водителем Государственной 
службы окружающей среды 
Ингой Колеговой достигну-
та договоренность, что как в 
ее интересах, так и в инте-
ресах учреждения было бы 
лучше договориться о том, 
чтобы прервать с ней трудо-
вые отношения. Это не стало 
сюрпризом. Почти сразу, 
заняв должность министра, 
Пуце заявил прессе, что у 
него вопросы к Колеговой, 
как она собирается продол-
жать выполнять свои долж-
ностные обязанности в ситу-
ации, когда в отношении нее 
начат уголовный процесс. 
Следует напомнить, что быв-
шая руководитель ГСС была 
обвинена в указании лож-
ных сведений в декларации 
о доходах. Правда, этот уго-
ловный процесс бледнеет 
перед объемом того дела, в 
котором А. Лембергс имеет 

Приз симпатий вентспилчан в спорте получили – член правления ХК «Вента 
2002» Улдис Кристиньш, депутат Вентспилсской думы Улдис Бойтманис и 
член команды двукратных чемпионов Первой лиги ХК «Вента 2002» и нынеш-
ний капитан команды Юниорской хоккейной лиге развития (JAHL) Эдгар Цгоев. 


